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SELECT COMHMITTEE ON ASSASSINATIGNS

Washington, D. C.
Honday, November 20, 1978
Deposition of
ANH GOODPASTU?E
called for examination by counsel for tne Subcommiftee on the
Assassination of John F. Kennedy, pursuant to_ndtiﬁe; in the

offices of the Select Committee on Assassinations, House

{1 Annex No. 2, Second and D Streets, S.4W., Washington, D.C.,

beginning at ten o'clock a.m.; before Annabelle Short, a
Notary Public in and for the District of Columbia, when were

present on behalf of the respective parties:

For_the'Subcommittee:
Michael Goldsmith, Attorney
Edwin Juan Lopez Soto, Researcher

Dan Hardway, Researchef

ALDERSOM SZRORTING STMRANY. INC.
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‘ 2 Hr. Goldsmith: Would you swear the witness.
3 Whereupon,
4 AHN GOODPASTURE
E 5 : was.ca]ied for examination by counsel for the Subcommittee and
% si having been first duly sworn by the Notary Public, was ex-
§ 7' amined and testified as follows:
2 8; Mr.'Goidshith: MissAGoodpa;ture, I am going to state.fof
§ 92 the record that this isAcontinuation of a hearing that was con

10 | ducted on April 13, 1978. We are taking testimony today in th
11 4 form of a déposition instead of at a formal Congressional
12 { hearing.

134 My name is Michael Goldsmith and pursuant to the House
14§ Resolution 222, I>am authorized to take your statement under
15 { oath today. |

16 Before I take ybur statement concernincg the various

PORTERS BUTLOING, VASHTHCTON, B, C.

5 17é questions the committee has of you, let me take care of some
i :13; procedural matters.

i .192 Are you hear voluntarily today and without a subpoena?
é 20? Miss Goodpasture: VYes.

§ 21} Mr. Goldsmith: Have you received -a copy of the Com-

22- mittee Rules and supporting resolutions?

lﬂg;ig'23 Miss Goodpasture: VYes.
= 24 Mr. Goldsmith: Have you had a chance to read Rule

o5 § Humber 47

ALDEISIAM SEFORTING CITMPANY. ING,
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3
_ 1 Miss Goodpastdre: Let ﬁe check it. I looked over this
_‘.’ 2 lquickly. |
3 Yes.
4 Mr. Goldsmith: Do you understand RQ]e Number 42
53 5 Miss Goodpasture: I think so.
é : 5  Mr. Goldsmith: Do you understand that you'havé é right
é 7 >to counsel?
; 8. Miss Goodpasture: VYes. | .
g 9% Mr. Goldsmith: Do you waive that right today?
% 10; Miss Goodpasture: I don't think so. -
g vll; Mr. Goldsmith: By waiving that right, I mean, do you giv
§ 129up your right to have a counsel présent at this hearing toddy?
i 135 Miss Goodpasture: Yes.
. 214 Mr. Goldsmith: So you don't want an attorney here today,
i 15% do you?
§ 155 - Miss_Goodpasture: I do not.have an attorney.
EA 17?’ Mr. Gonsmith; The question_is: Do you want an attorney
i ‘18§ here today?
é l9é » Miss Goodpasture: No.
% 20% | Mr. Goldsmith: Fine.
i 21i'.' If at.any point you should want an attorney presént, if
i_:22 you woﬁ]d jusf'tell usvthaf‘and we would stop thé‘deposition.
.g$§§§;23?Do.you understand that? . |
= 24 Miss Goddpasture: Yes.
25 ¢ Hr. Go]dsmith: Now, under the Committee Rules you have
&
ALCERSON RIPORTING CIMPANY. INC.
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1.Ja right to receive a copy of the statement that you give us
. 2 iat a deposition. VII am going to ask you to.give up that right
3.Jto receive a copy of your statement and let me explain to you
"4 {why. If you were ‘appearing before the Committee at Executive

E, 54{Session as you did in April, the Committee Rules do not pro-

% 6? Videffor'you to receive actually in your possession the trans-

5 75 crfpt from the hea?ings. As a matter of convenience to you

; Sfand also because of the Committee's relationship with the

§ gj,agency, we are’takfng this statemeht in the form of a depo-

: 10 {sition.

§ v112 The agency has requested us to ask its present and former

§ 12} emp]ojeés to give up the right that they have Qnder the Com-

% 13?rnittee Rules tb receive a copy of the transcript because thér&

¢ j .

g' 14% was classified information in the transcript, and for you to
. § 15 have the transcript in your personal possession would be

g' 16j3coﬁtrary to security interests. |

%’ 175 ~Now, I want to make it Very'CTear though that even

3.1185 thdugh we are asking &ou to give up your right to recefve a

g,.19;fcopy of the transcript, you are not giving up your right'to

5' 203 get ac;eﬁs to the transcript.' In other words, you have the

Ev 213 right to read’itrand-we can arfange for that at ény time.

s gziéJe are simply asking you to iné up yOurvright'to receive a

b:§:§:Z3FCOPY of it. Do on understénd'that? | | |
Yoy . - .
‘fk;::24 Miss Goodpasture: Yes.
25 | May I ask vou something?

i
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‘Ihave an effect on the Committee's vote.

jon faulty memory. If there is no objection to the Committee,

receiving a copy of your testimony, would ask the Committee
Tand the Committee would then'také a vote on whether or not

I'your testimony should be released.

jmony to make a finding'of fact; we would as a matter of

{routine tell the agency in advance and if the agency has a

Mr. Go?dsmifh: Certainly.
Miss Goodpastufe: Can the agency receive a copy of the
transcript, the Inspector General's Office, so that they

would know in case I make a statement which is not true based

I would like for some responsible person in the agency to
know what my testimony is so that they could check to see
whether my memory is faulty. i

Mr. Goldsmith: 1 uhderstand.

Miss Roodpasture: Bdt I don't know. - I just wanted to
rajise that guestion.

Mr . Go]dsmith: The Committee Rules do not provide for

the witness' testimony to be made available to a third per-

son such as the agency. The agehcy, if it is interested in

{

Now, by you.indicating on tne record that you prefer for

the agency to have access to the material, the benefactor woul

Ibshou1d'also add that if the Committee ultimately de-

pends to some éxtent'upon youf>testimony and uses that testi-

problem with that, they can'geﬁ back to us.

DocId:32263433 Page ?_



6
1 Miss Goodpasture:’ I am just concerned that some of my
. 2 {testimony rﬁ,ay be in conflict with records.
3 Mr. Goldsmith: I understand.
4 Miss Goodpasture: Through faulty memory.
E 5 o Mr. Go}dsmith: 4In any event, do you gfve up your right
g 5§t0 receive a copy of the transcript?
< 7 Miss'Goodpasture: I don't need a copy.
E 8 Mr. Goldsmith: And you understand that you have the
g géright to have access to it.
j 105 Miss Goodpasture: Yes.
z 11 Mr. Goldsmith: Good.
lél 12; I am also going to state for the record that the re-
»% 13{porter is now being requested to provide a certification of
' ' § 14§the‘transcr1pt certifying it to be an‘accurﬁte and true
' g 15§tra'nsc_ript1’on of the rec_ord that we make here foday.\
%i 16? Finally, have you had avchahce to review the letter
g lyédaféd 23 ‘March 1978 from Acting Director Frank C. Carlucci
i Ilgéto the Chairman of this-Committee?
= 193 Miss Goodpasture: Yes.
é 20%  Mr. Goldsmith: Dovyou'understénd'that letter?
; 21.; Miss Goodpasture:‘ Yes. '
< o
s 22 Mr. Goldsmith: That is the same letter that you were
to:§§%_23ishown in April, is that correct? |
= oy ‘Miss Goodpasture: I thought the one I saw in April was
25 §signed by Turner. |
"..

H¥ 50955 DocId:32263433 Page 8
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ithis Committee to matters relevant to the Committee's mandate?

it B O

jCommittee's mandate you would be required to testify about

itruthfully and accurately. Do you understand that?

|hearing of April 13, 1978.

| Mexico City in 19637

‘Mr. Goldsmith:
Miss Goodpasture: The same one.
Mr. Goldsmith: In any event, do you understand that this

letter authorizes you to testify fully and truthfully before

Miss Goodpasture: Within the provisions of this House

Resolution 222.
Mr. Goldsmith: Yes. Anything that is relevant to the

Miss Goodpasture: Yes.

Mr. Goldsmith: Let me indicate for the record that this

corresponds with:JFK'Exhibit Number 94 that was used at the

Fine.

EXAMINATION
By Mr. Goldsmith:
Q Miss Goodpasture, who was the Chief of Statfoh in

A Winston M. Scott.

Q . Did you have any special working relationship with )

Scott while you were stationed in Mexico C{ty?
A Yes.
Q In what wéy was youf relationship a special work-

ing relationship?

G

ALDERSON RZRPORTING CTMBANY. INC.
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233

A Well, T was responsib]é for the day-to-day handling g
some'brojects that Mr. Scott had the major decisions on and
one of those projects was the liaison operationé, the one
that is of interest in this investigation. |

Q Which liaison project are you referring to?

A The telephone tapping operation;

Q Did people in the Mexico City statﬁon and in head-

gquarters, especially those in Mexico City, coﬁs{der you to
}bé Win Scott's right-hand person? |

A Well, now I cannot really answer that and I don't
think that there would have been any reason for anyone to have

considered me as nis deputy,. which would be the rjght—hand

e )

person because he had a deputy then. I had been in Mexico
longer than anyone else in the station except Mr. Scott and
gfor that reason, a 1ot of the pebp1e came to mé and asked me
questions ébout things that had habpened rather than going
;to the files and looking up the answer. [ don't know
how they looked upon my job there. B
i"  I saw a memorandum in the ff?es written by Mr. Shéw
;1n which he referred to me as “w1h Scott's secretary who has
been.down there for a long time," but I never had that posi-
tion. | | |

Q Now, as you know, Miss Goodpasture, the Committee's-|

investigatidn has focused in Mexico City in many ways‘and in

particular on the operations and workings of the Mexico City 

ALDERSSN BEPORTING COMPANY., INC.
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9
1 station.‘
. 2 Let me ask you this: What was Mr. Scott's reputation
3{for professional competence, integrity and honesty?
4 A Nell, reputafion. ‘To me, [ felt that he was honest.
“_‘;’ 541 had no réason to ever.beﬁeve that he was dishénest. I
g' 5] think he had a PhD. in history. He had extensive government
§ 7' service befor‘e he was sent there. He was assigned by.the
::: g jDirector, Mr. Dulles, at the time,.over a number of people >who
§ g'fjlhad been in Latin America in posts that they thought wou1d
; 10] leave that Chief of Station assignment, so there was no
§ 11 1 reason for me to ever doubt that he was highly qualified, in
; ig%my opinion. Now, I cannot speak for how dther people felt
‘;S_ .13§ab.0ut him. |
;f_ ]4 Q. In your personal working relationship with him, did
. é 15 you ﬁnd him to be a very competent and hon’est: man?
:-': 15 A Yes. | The ambassador éaHed on him almost every
§ 17§day. I t‘hink we went through five ambassadors during the timg
:‘1g;that I was there and his re]ationship.with all of them was
: 19 l 'the same. ; |
é 20 .0 In 1963, wa‘s the Mexico Cﬁ'ty station the lTargest
;é glf's‘tation in Latin America? |
v: __ 22> ' A I think Panama may have been the ]~argést in size
’4:‘;—4:1 23:'but .I- believe Méx’ico City had the largest number of 1'ndeﬁpen—
'ig—‘\? 24:.dent operation.s. OQutside of Panama_,ll_"thinbk'it‘ may have been
25 the largest station but Panama vhad‘ the most pé‘ople.‘
:: )
| ALDERSON ZEPORTING CTMPANY. INC.
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10
1 - Q And it was considered to be a very important
‘ 2 station? \
3 A I tﬁink so. I don't know how headquarters per-
"4 4{sonnel considered it but in my opinfon, it was.
.éi',5:. Q When did Mr. Scott retire, approximately?
5 6] A 1 came home in 1968 and I think that he retired in
g, 7§June, 1969.
; 8A' Q Do you know why he retired? )
; 9; A It was my understanding that he retired because he
: lOihadfbeen aékéd to stay in Mexico until December, 1970. He had
§ ‘lliasked me to stéy in Mexico until December, 1970 because I had
g 12§been there for a long period of time and it was easier to keep
i 13gsomeone there than it was to break in a new person. At that
'I’v -g 14%time, fhe~President was Diaz Ordaz and his term expireg
' i._IS%in December, 1970. I wanted to return to the States because
§A lﬁémy parents were both not well and I had been outside the
5 17éUnited States for the better part of some 28 years; and I
i ‘18§wanted to be near them in their very old age.
é 19? I also wanted to take_advantége of earTy retirement at
%' 20€agé 50 because I wanted to do something élse with my 11fe;
§ 21;1 - Mr. Scott let mé come back and he came to the States
g .22 {later. I came home at’the'end of 1968. He came to the States
.%,S§§§ 23j1ater on consultation or sometﬁing and he had decided to re-
-ﬁ%t{ 24.t1re because he received én administrative message saying
25 that he was age 60 and he was eligible; fhét was mandatory
&

WY 50955 DocId:32263433 Page 12
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retirement age, and he would have to have a special authori-
zation to remain longer. So, he decided to quit because he
felt he had already received that authorization and left in a
tiff.

Q So, how would you describe his position towards the
agency When he left?

A Well, at the time that he left, I think he felt

that he wanted to stay on in México, that he Waﬁ‘on'good re-

ilations as far as [ know with the Director becausée he was

jgiven a medal and he came up to recejve that. The agency

also, I think, was considering using him in an undercover

?capécity outside.

Q  So although he was initially annoyed by having re-
ceived this administrative notice, by the time he left the
agehcy, he was favorably disposed towards it; is that correct?

A I think so. I think he Just decided, well, he would

§go ahead and retire while the preseht administration in
%Mexico was still there and.théy could help him with his im-
?migration papers, which took months to get Under a new ad-
fmihistration, and it would be'easier fof him to get settled

fin and if there was any question in Washington about whether

they wanted him to stay or whether they did not, it rea]]ymm

jdidn't matter. I don't know but that is my feeling about

.what happened.

Q After his reﬁirement, Mr. Scott stayed in Mexico

HW 50955 DocId:32263433 Page 13




12
1 :Ciéy; is that true?
"D 2 A Yes.
3 Q | Did Mr. Scott ever write any pnersonal history
"4 f describing his life as an intelligence officer?
5 '53 A- He never showed me anything. Hé showed me writings
é' 6? that he had done of the Soviet intelligence operations that-
g 7; wWas publiéhed.in Readers' Digest but he never went over any
;- 8.: history with me about himself. ) |
; 9; 0 So, you don't know whether or not he wrote a per-
: 10% sonal histbry describing his life as an intelligence officer?
§ 11 1 A No.
Q
% 122 Q "He nevér discussed any such work with you?
g 13 | A He never discussed it with me. |
g 14% I (R I am going to ask you to read at this time CIA
. 5: 15 Number 4008 through 4016 and for the record I will indicate
g 16; that the agency has madevavaiﬂabie to the Committee var10u§
é, 17? ﬁaterﬁa]s which the agency has assigned numbers-to for
j i18§ security purposes and we are using the agency's security
§ 193 numbers to identify the materials that we are using here
% HZOE'today.
i 720 So, I am going to ask you to read at.ﬁhis time
- 22 { CIA Number 4008 to 4016. | |
ﬁbing 23: E A »_Yes,vI saw this'draftfwhen'l was back here'when I
‘5%%1l24 was wquing.
25 ¢ Q 'Qhat‘yéar?
o
ALDERSON RIPORTING C:MPANm;uc.
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1 A In April, 1977 but this was never discussed with me.
‘ 21 Mr. Scottv had no knowledge of_ this if he wrote it.
3 Q Let me identify this for the record. It is marked
"4 § Folder Number 1, Chapter 24 from draft manuscripf of "The
= 5 qu] Foe," the bOOk‘which purports to be a book of the writer’
é- h63 career in intelligence. The writer is Ian Maxwell, believed
S 7.3 to be the pen name of Mr. Win Scott.
; '8:’ Now, you testified that Mr. Scott was\a competent
§, 9;.ind1vidua1 and an honest man. Would you commenf upon the
:v 10}.accuraty of the contents of this manﬁscript?
§ li; A Well, to me it appears that he was writing this for
vg' 122 sales appeal and as far as I couid tell, it does conflict
f 13§wiﬁh‘ the records. 1 don't know, but'I think that this may
'l’ E; 14? have been severa1 years after he étopped'working or certainly
%' 15§ a long time after the assassihation occurred or the investi-
_gl 16? gation occurred andbmaybe his mémofy was fau1ty§ I don't know,
§ 17€ but I thfnk it conflicts with what we have.
j ;18€ 0 What sections of-the manuscript conflict with the
é 19§ recdrd? Let's go through it. |
=_r‘=j 201 A - Well, it leads one to believe that we had photo-
E' Qlf'graphs here. Hé says that he 1is knan to have visited both
g, 22 the Sovfeﬁ Eﬁbgésy and the Cuban ConsUTéte" Wel]; we con- .
.;:§§§ 23% cTuded from the’convérsations‘that.he actually went to this
;ﬁ%i;24 Soviét Embassy but I didn't see ahy éctua1 proof that he was
o251 dn the_Sovief EmbassyAfrom»the'records.-'
.;

ALDERSON BFEFORTING COMPANY. INC.
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11 point those two thfngs out.

ibassy. I should clarify that by sayﬁng a person whose voice

1either place. I said we--the people--that I didn't .see any

1information to that effect.

14

Now, one telephone call was made, as I remembef,
from the Cuban Embéssy but I don't think he made a telephone
call to the Soviet Embassy. 1 may be wrong but I don't think
he did. That is one instance. _ '

Q What proof did you hqveﬂthaf he went fo the Cuban
Embassy or Consu]ate? |

A~ He made a call from inside the Cuban Embassy and we

picked 1£ up on the telephone tap line from the‘Cuban Em-

was considered fo be the same by the trahscriber'made the
call ahd the conversation in that call was in continuity with
a previous conversation in which_hé”fdentified himself.

Here is another p1ace.that I don't thin% can be
checked out wfth the records. “Persbns Watching these
embassies photographed Oswald as he entered eéch one and.
clocked the fimé that he spent dn each vitis."

'As far as my mrmdry goes,FWé hever photographéd

Oswald or identified é person as Oswald entering or leaving

Q :Are there any other sections'of that manuscript that
you think are inaccurate?
A _Theré,may be. You have to take it sentence by

Sentence to check with the~récord,'which I have done, but

ALDERSON BERPORTING CIMPANY. INC.
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1} Q Well, why don't you read through it again and point

‘ 2 .out any'major inaccuracies in the manuscript.
| -3 A May I make a check mark on the Side of this?

S 4 Q Certainly.
51 A ‘Paragraph 2 on the first page.

6] Q  That is 4009.

-7 ‘ A As my memory recalls 1t,‘when he made his first
8%~conta¢t with the Soviet Embassy he did not say anything about
9; Crimea. |

10 On page 2 at the end of paragréph 1.

il? Q This is page 4010. Use these numbers here.

12; A Excuse me. 4010, paragraph lh_

13? I am inclined to éo along with.the Warren Commission

14f report‘on:tﬁat because I believe that when we went back over

SISA the records after the assassinmation, we found the Cuban .
'1S:?Embassy contact but I am not sure>aboutvthat.
'173 . 0 Excuse me. So, the section here where it states:

18 ?“This contact became'important after the Warren Commission

19‘;report on the assassination of President Kennedy was published
20@ for on page 777 of that report the erroneous statement was
-le’made that it was not known that Oswals has visited the Cuban

.22vi Embassy until after the assassination! ‘Every piece of infor-~

Zz S 300 7TH STRELT, S.4: HEPORTERS BUIIDING, VASUTHGTON, D.C. 2002% (202) §54-2345

imation concefhing Lee Harvey-Oéwald was reported»fmmediately
7= 244after it was received to U.S. Ambassador Thomas Mann," et

‘QSQCetera.

ALDERSON BESORTING COMPANY. iNC.
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17
1{the assassination. That period after the assassination we
.' - 2 j{went over those records so many times and made so many trans-
3 {lations that it is hard to distinguish between the time after
=4  that defector cable was received and the assassination in-
vg 5 vestigation, but after the défector cable was received we did
; f5f try to get all the information together.
5 '7; Q  Let me show you.at this time CIA Document 243,
2 8{ which is a copy of an article dated 21 October 1964 and
§ -9% specifically there‘is.a paragraph in there that reéds:
2 IOE "The investigators also are trying to determine why
§ ilgthe CIA and its pre-assassination report to the State Depart-
§ 12; ment on Oswald's trip to Mexico City gave details only of the
-%‘ 13E'defector's visit to the Russian Embassy and not the Cuban |
% i4é Embaséy; ,The CIA did not report thé latter visit until.aftef
. : 15 Kennedy's assassination in Dallas." | |
g' 15?‘ P]éése read thatvparagkaph to yourself that I jﬁst
% 17,§read} | - o o o ;
z.;lge A Yes..
g 193 Q Is thét_your handwritihg in the margin on the right?
é 20; | A Yes. » | |
.éf o1 | Q¢ What'ddes.that‘say7
_gv’éé A ”The»cle from the Cuban Embassy was unidentified
'&:§;§*23: until headquarters sent traces on Oswald and the voices com-
ggz?f24fpared by Fineglass." He_was a transcr1ber*
- 28 ) That is what I said, [ .thought, but I could'not
& |

T ALSERSOM BIRORTING CTMPANY, INC.
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p 18
1 iremember whether it was after we got the cable from head-
. 2 QUarters that we learned aboutv the Cuban Embassy or whether
'3{it was after the assassination.
41 Q So now it appears that shortly after ybu recejved
E} 53the cable from headquarters, the connection was made between
é sﬁ.Oéwa]d ahd the Cuban Embassy? |
g_' 75 A [ don't know whether someohe took those transcripts
;' u8; to the transcriber and asked him if it was the same person or
§ 9? if he may have had copies of that tape.remaining at thét time
Z loé but you would have to ask him about that. .
§ 11 Q In any event, the connectionwas made between Oswald
3 : _ .
g 125 and Oswa?d's visits to the Cuban Embassy before the assassina-
§ 13 | tion? |
. ’;: 14 A A"{es,. according to this it was.
% 15; Q Fihe. Please continue.
’é, 15@- A I could not remember whether it was after the cable
% 17:§or after the assassination.
; ?185 Q And now it éppéafs that it was before the assassina-
£ 19 |tion.
§  203 A Before the assassfnation.
§ 21 ¢ Q - P]easé cdntiﬁue'witﬁ thé manuscript. _
:.'22 A ‘PageA4014, paragraph 2, I doth recall that Oswald
33555:2323pe11ed>0ut his name slowly aﬁd carefu]1y for the Soviets in
gé{f\zd{the te?ephone-tfanécript.- Maybe 1 am wfong but I don't think
25vthat was 1in there. |
&
ALDERSIN SERORTING CIMPANY. INC.
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1 - Q Fine. Please continue.
‘v 2 A That also has the Crimea in there.
| 3. I think he may ﬁave gotten tﬁat Crimea from another
"4 transcript; another bal] that was made by a tranSpbrtation

.f;".,lsi agency asking for requirements for a visa to Criméa that was
;‘ sg on the transcripts in between these calls, but we determined
= | 71t was not‘connected with Oswald.
2 lsé Page 4015, ﬁaragraph 2, ﬁérsons. To my knowledge
§ 9? there were no persons.who saw Oswald enter and leévé each em-

1oi bassy and clock the time he spent there.

11 | Those are all tnhe comments that [ can make.
12; : Q Thank you. |
13/ Let me show you CIA Number 183, which is the head-

14§ quarters copy of the_cab]e that was sent to the Mexico City
15§ station--1 am sorry, this is the Mexico City station copy of
15? that cable. You may recall that we have shown it to you

17f before. Thisvis'the one that makes reference to Oswald as Lesg

. REPORTERS BUTIDING, VASHINGTON, D.C.

i_;lgf Henry»Oswa1d and an'Scdtt apparently drew an arrow and wrote
g 19? down fsié,“ underlined, pointing to the.midd1e namé "Henry."
; go? \Now; the Committee has Eeceived testimony that this
§.'21f_notéfion Wa$ madevpri6r to the aﬁsassihétjon'and we'have

<

.22 { here on the one'hand a manuscripf where Scott says that
fg$§3ij23i Oswald sbe11ed his name slowly'and clearly, and we have here
-§ﬁ<;“24 Scott aware apparently that Oswald's middle name was not

25 { Henry. Doés that suggest to you that perhaps’thefe.was a

ALDESSON RAZTAEORTING COMPANY. NG
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20
1§ transcript where Oswé]d did spell his name slowly and clearly?
‘ 21 | A w.eH, I don't thinlk so because I saw those trans-
3 {cripts before Mr. Scott did. The way the paper—work‘ran was
-4 { that those transcripts were given to the outside contact who
2.5 brought them to me. I Tooked-at them and in case of someone
; -53 who was speaking in Ruséian or a language that the monitors
'g ﬁff could ndt trahébribe at the 1istenihg post, that one copy
IE FS: of that transcript and the tape went immediatély to the person
§f '9; handling the other transcriber.
2 ib; ‘Ih the case of the Soviets it would have been Mr.
éﬂ-llé Manell. Sometimes the outside person could take that tape to
éﬂ 12; the transcriber but I don't recall any instance when Mr. Scott
? .135 saw the transcript before I did and.I don't think that he
é_ i@glspe71ed hﬁs name slowly and carefully. That is nof the way
. g 15 I remembervit.. | o
§:'16§ Q So, in summafy, the sections df this manuscript fhat
g 17 gyou have referred to as_béing in'conf1ict or--let me see if I
i xls.?can c]arf?y this. |
g 'iQé Are you saying that they are inaccurate.because of
é Zoé,your memory‘or‘are you saying that they are inaccurate bé—
§: 21{'causethey conflict with.the record?v
R D Well, I think both.
a@\’&wp 23 Q. Okay. |
P S : : .
= o4 A Part of the things that I worked on when 1 came up
| -,25_ here in;FeSruary, 1977'1 did nét remember until I saw the
" files. Thaf neWspaper clipping I didn‘t“remember at all
i
CALCERSON BEFORTING COMPANY. INC.
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until I saw it at the heafing.

Q And essentially you are indicating that this manu-
script prepared by Mr. Scott is exaggerated? |

A In my opinion, it is. The only thing that‘we could
compare it with is the record‘of events.

- Q Why would Mr. Scott have any reason to exaggefate
the;e thihgs?

A - Pardon ﬁe?

Q WhyAwould Mr. Scott have'any reason'to exaggerate
these matters? | |

A He had written books for sale and I think that he
probably felt that it would have more sales appeal. That is
my guess. He had published. a couple of books. I don't know
how mény'books:he ﬁub]ishéd but I received a f]yer of two
books that he had published‘and_l didn't bother to read
them. | :

Q So, in essence, then Mr. Scotﬁ; whom you have
characterized to be én honest man, was not‘té]]ing the truth
when he réadAthis first paragraph? N

A No. |

Q Lét me read it to you.

"A great deal has been .written about Lee Harvey

10swald, the assassin of President John Fitzgerald Kennedy.

Much of what has appeared in print was written by persons

who knew nothing and who tried to conjure up from some

. ALDERSON BEZPORTING TTMPANY. INC.
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22
-1 fmysterious sources materials whicﬁ they ho;e would sell. A
. 2 Igreat deal is written by people who knew a srr‘lathering and
3.4tried to design from what 1ittle they knew a story in which
4 8they hoped that what they éaid would,eventua11y be taken as
= ;Sxfaét.- ‘ J
é_ 6; I learned somethﬁng of Lee:Harvey Oswald in the
%S; m7?period from Ffiday, 27 September Iééé'(whén Leé Harvey
;'  é€Oswa1d haviﬁgujQSt arrfved in Mekfcg Cffy made HﬁswfirstA
l§-  9jcontact with the Soviet Embassy).”'
j lei | Then it goes on. |
g ,11€ Now in this first paragraph Scott is trying to dis-
,§ 12;t1nguish himself from all of these other people who are tfying
 § »IBEto make money.by conjuring up from mystérious sources o
. ’::E 1.4émateria]ls‘.the\yk"hoped would sell ahd ydg ‘are sayi.ng that de-
. §->15§spite that, hé isrdoing the same th{ng? |
_§ iaé A Tﬁat is the way it appears to me.
§ 17E "Also, I would like fo say ﬁhét'during the time
Vi ’18§that I was thefe in my dealings wifh Mr. Scoft; I.FeIt that he
é .ISEWas fair and honest with me. Now, théré weré timeg too>wheﬁ
'5- 20?he~éxaggeraféd'things that I knew were:ekaggeratidns.
;§ .21f ) y Could .you. give an ekamp]é? . |
ﬂ;f122}v - A Yés,”IAcoqu givewydu‘an ékahpje.':Suspect indi-
gE%E%iéBEviduaTﬁ that We had;;ol1ected ﬁnforméffoh on,’there wa; a
= isaying that wént, here was a suspect Soviet agent .when the
12§:pefson méde‘their first contact with the Soviets. Tﬁe second
&

ALCSRSONM BESORTING . COMPANY. INC.

W¥ 50955 Docld:32263433 Page 23




23
14or third or fourfh contact they sudden?y.became known Soviet
‘l' 2 §agents because they had beeﬁ there so many times. I felt
- 3 {that was an exaggeration, that tﬁey may have been going there"
4 1to get propagandd, and I discussed those things wfth him.
z 25& Q Did Mr. Scott maintain a personal safe?
éi 53_ A He-mafnfained several personal safes but I think he
hé ti;:had aboﬁf fﬁréé or four. |
< 8j 0 Where? B
§_~-§§ A | He kept them in the office. Some of them had very
”Ef iéi Sensitive Eoded maferia]s in them that he-had custody ofiand
§ iif he dealt direcf]y with headquarteré on. Some of those pfoé
g 12? jects IDWO}kéd on”ﬁﬁafaﬁé?é not related to this investiga-
i” 13€v£{on. He,d]so.had a personé] safe in his home.
® % ‘142' Q . What type of materials did he keep in that safe?
s %  15§ A Well, now I never inspected the materials in that
-gl iG?.safevat his hdme.‘ I know that from.time to time he took
”gh i?§;c1assif1édvdbéuhents from the officé Home to.work<dn theﬁ at
j I1‘8“;m'ght. I don{ﬁ-knowAwhéther he brdﬁghf é11 the cobieé back
19 Jwith him, | |
%b 205 . .  After.he died, at the time of his death, I went
§ :21f to a man'Who was thén‘Director of Cdunter-inte11igence aﬁd
$ J22  toId him that 1 thOughf_there might be c1assified,dbcuments
g§§§§.23; in his home.. Some of those documents I was told were later
~fﬁézj24  turned over to the Station Chief and'seht back to WAShington.
"25 . Q_ | Did.Mr. Angelton personai]y go to Mexico City to
®
ALDERSOM 2ZRCRTING VC:MF’ANY‘;. INC.
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17 retrieve those documents?

. 21 A Yes, he went there to the funeral and I think he

talked to at that time, Mr. John Horton.

(8]

Q | After Mr. Scott's retirement, what would he have
been doing having classified materials at that time?
Jv A Hé'had no business having them in my way of think-
ing. | |

Q Now, the Committee has recejyed testimony or state-

20024 (202) §54-23u5
W W N. O G

’ments from agenéy employees; one, for example, was Mr. Stan-
ldf.1ey Watson. Did you know him?

1 A Yes.

lée, Q What is your assessment of his competence and

13€ hqnesty?

iigb', A We]}, when Mr. Watson and I were in Mexicb to-
,155 gether, hevwas working on projects that T'waé not re]afed
,16? with. Thehvhe was named deputy;‘l fhink, shortly. before 1

17% left. I liked him socia]]y'but I didn't work with him.

. REPORTERS UU"_[I.I)TN‘G. WASIITHCTON, 0. ¢,

; 118} Q "How extensive was the "P" file that the Mexico
é 192 City station had on Lee Harvey Oswald? |
%72205' A I.woulﬁ say they were voluminous. Are you fefer-
§7 éy?nring to only Oswald? | |
:;.éé¥ A Q Yés.

laéfii-zji' ’A ‘Of ai? of them?

= 24 Q ‘I am referring to Oswald's.

| .'25 A Theré were se?eka] vo]umeé; I am not sure how many.

ALDERSOM SESORTING CIMPANY. (NC.
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11 Q Now, Mr. Watson has testified that when he saw the

‘ 2. Oswald ”P'“, file it was rather thin and also that within the
3¢ file he saw a photograph -of Oswald that had been taken inv
" 4-§ Mexico City. | ‘ |
-E. 5‘ I should cdrreét that. He did not teétify that;
% 61 he gave a sfatement to the Committee investigators about
g 7.4 that. | _ |
;,_ 3  A That he saw a photograph of Oswald that had been
E. gi'taken'in Mexico Cityf
vlof - Q Yes. _
11i A Well, I don't think that the Mexico City station
125 ever madé a photbgraph of Oswald. I think that he may have

134 been referrihg,to the unidentified man but I don't know.
14?. Q . As é matter of fact, he was shown the photograph of
15; the unidentified man and he said no, tnat is not the one he

16 | remembered seeing.

f. REPORTERS BUTLDING, HASHTHGTON, D, (.

17é A That 5s‘not the way I remember.
z l185 Q  How familiar are you-with the history of the Mexico
= lg.i’City station?
é' 20% | A The‘agency history?
§‘A215 - Q IWeT1, just the nistory in génera]’of'the Mexféo
:.‘éz. City station.‘ ‘ |
'2€§;§;23;’ | A .NelT, except for faﬁ]ts in‘my memory; Ilfhfnk i am

5ﬁii_24 as familiar as anyone who served there.

25”; Q. Have'you ever prepared.an account of the history of

ALDERSICON BEPCRTING CIMPANY, ING.
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. 1]} the Mexico City station?
,." 2 A ‘Yes. |
3 Wehn did you do that?
4 A when?
g 5 Q Yes.
é 65 A I believe 1971, somewhere during that period.
é 7‘ Q Why were you_se]ected‘to pfebarﬁ this history; do
; 8 ] you know? - |
§ 93 A I was never told.
2 10? Q What was the purpose?
g ,11? A I felt that someone who had a higher rank should
g 12?vhave been.Selected. In fact, somebody who did have a higher
i .13§ rank was selected, a man who had out;ranked me who had worked
) 'g A14§ on the desk énd had a much broéder knowledge of the Mexico
'l' %' 15§ operations than I had had been Seiected and he had been on the N
g"lsi payroli as a GS-15 for well ovef a yéar or longer and he had
g 17i not written a page of that ﬁistbry. |
18] Q0 Who was this man? |
é 19; A His name was'Brady, B-R-A-D-Y. I came back from
% 20; Mexicdrand they told me that I had tolwrite'it. f tried to
é 21: cooperate ih w0ﬁk1ng on it. . |
_ S:.ééi' - Q What waé the purpose ofﬁwfiﬁing this history?
g§§§§:23; A To satisfy headquarfefs‘ requirement.
‘*%f 24. Q | Why does héadquarters have.thfs kind of requirement{
'25' A That came down from_the Direcfor's office. I don't
"}
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know.

Q When they asked you to prepare “the h]StOF/ with

~what goal 1in m1nd d1d they ask you to prepare it?

A Pardon me?

- When they asked you to prepare the history, they

! must have explained to you what purpose they had in mind, why

they wanted the history to be written.

A They didn't ask me to prepare jt; I was ordered to

{ prepare it and it was from a headquarters director.

Q. When they ordered you to prepare the history, they

must have told you what were important factors to consider in

writing a history. Did they just ask you to write a history
without giving you.any guidance at all?
A . There was a historian who was brought in, I think,

from Michigan, one of the large universities, who had several

general discussions about how to write history and how to

coordinate material, but there was no one there immediately
above me with any experience in research or in writing a

history. VI did it'mostTy on my own.

Q And'you do not know why these station histories are
prepared?
A No, un]ess it was Just to make 1t ‘easy for briefing

material for people who were go1ng there.
Q'_ I wou]d 1ike to show you at th1s time CIA Number

164 and ask you if you can 1dent1fy th1s document?

ALDERSON BEPORTING CTMPANY. (NS
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~when I came to work in washington for the Inspector General's

staff. They asked ‘me to write down as much as I could remem-

A LEh,

~way except for background information; it would never leave

] the agency.

;Many of these peooTe are serving st11] some of them in very

23

A Yes.

What is it?

= LD

ber or put together from the files which they had of what
had happened in Mex1co, a resume.

Now, I was told that this would not be used in any

Q When was this?

A Thebloth of February,71977. This is not the history
of Mexico.

Q _ I'understand. The history was prepared in approxi-
mately 1970 er 1971.

A Thfs document; I objected strenuously to its being

used because I want to call attention to the names of peop?e

sensitive jobs, and they are not connected in any way with
this investigation.

~Q  No one is using those names, Miss Goodpasture

A I know but they were re]eased outs1de the agency
qQ That is a problem you have w1th the agency ves.

Now, I would 17ke to ask you to read pages 30 to 31

of your prior testimony, stanting at the top of page 30 and

ALZERION BESORTING CTMPANY. INC.
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;'they‘are still valid as far as my memory goes now.

{was a proposal to reorganize the station and I was going to
ébe given a Job as executive off1cer or persona] assistant to
’the Chief of Station to create a slot so that I would be given

ia promotion.

';1a1 ass1stant to the Chief of Station?

'the.job.but they néver gave it to me.

‘workéd_dh and he made the dec1s1ons on. What I mean by that

29

go?ng'through to line 16 on‘page 31.
A AT1 right. |
Q@  Now, I would Tike to ask you to read CIA Number
4090 to 4091. | |
Before I do, Miss Goodpasture, do you remember

giving this testimony in April?

A Yes.
Q | Pleasé read that document. ‘
A I didn‘t remember my precise answers but I think

I don't think I ever saw this before.

Q Have you read both pages?

A Yes. That second page, in the middle '60's there

My personne1 T11e, perhaps over at the headquarters
records, may ref]ect that but it never came about One of
the reasons that I wanted to ret1re was that they talked about

Q o So in. fact you are say1ng that you were not a spec-

A Not in reality. except for those pro;ects which I

L ALDERSON ="=OF{"'\G COMPANY. INC. -
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30
1§ was that he talked to the senior peoo]e 1n¢o]ved andJI did thd
._ 2 lTegal work and most of the paper—work.
34 Q Is there any of your prior festimony on pages 30
4§ to 31 that I just showed you that you wou]d like to modwfy in
Z 5:’11ght of CIA Number 4090 and 40917
% 6 A No, because I think that they told me that they
5‘ ‘f=:thought I wés best qualified to write that buf [ don't really
z '-8; knowvéxcept that I am éure'that the other people dgd not waﬁt
= gé.fo do it because they didn't want to be sitting hére talking
jb 10§’to you and discussing it. |
g'lllh ‘There were many people who could have done it.
§"12} The deputy Chief of Statioﬁ knew more about it than I did.
%H 13? Q -So; Qhen you wrote this document you were doing it
% '14€:1n ant1c1pat1on of meeting with a Congress10nal Comhittee?
. 3 -15 I A Pardon me?
-§~ 15§'V - Q  So, when you wrote this dotument; you did it in
§w 1jé aﬁticipation of meeting with a Congressional Committee and
jf;ié?“having-tohréépohd to. a CongressionaJ Committee? ‘ |
.il 15? A Yeé, because one of the ‘frst.things I saw when I
év 2dé'came back to work was the green book that the previous Com-
§ _21.-7: ‘mittee had prepared.
:figgf Q Is this statement in yoﬁr-ﬁf%b} testimony.true,
,3;§§§i23} Miss Gogdpasture?' | | | . - : | |
@H%fi24 Quoting your testimony: "I was told that all of
| f25 - the people whovWere there at the timé'wou1d be interviewed
@

ALSERSON BEBORTING CTMPANY. (NG,
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and would be asked to do the same thing that I was asked to

do."
A Yes.
Q So, you wefe told that?
A I was told that but if 1 remember it, I think Mr.

Leader talked with everyone who had been there and it was

for that reason that I tried to make up a complete ]1st

here of all of these people.

Q And all of those people would be asked to write

] a report as you were being asked to do?

A - That was my understanding, yes, that they would be
1ntervieWéd.
0 CAnd write a report?

A ,‘Ahdbwrite a report or make a written preparation

of their memory of the'eVents'at that time.

AQ.” Héw many months did you work on this project?
A Nellg it was interrupted by my mother's sudden
death. I think it was almost three.

Q  And you felt that the agency was going to have

all of these other peop]e spend three months?

A Many of these peoo]e were st111 on the payro]] but

the wr1t1ng of it was only part of it.‘ My main function up

'there I felt was to get the f17es together, help to locate

the files and put them together‘fdr revfew by the Inspector

General's staff when they weré needed by the Congressional

ASSN BIFORTING COMPANY. [NC.
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4 absolute confidence in her. She had a marvelous memory; she

4 that kind of trust in her.

f.her pos1t1on at the stat1on, certainly she was a k1nd of un~
qJofficial deputy for the purposes of the operau1ons that she
Egg;;;’23,

-v“\524~

-would be used by the Inspector General?

A B i,

1 is very dlfficu]t to say. She carried with her a Jot of

-was meticulous in detail; I think he had every reason to put

have been 1nvested with any command authority by v1rtue of

32

Committee.
Q' Did you know fhat you were preparing a report that
A - Yes. I sat in his office, in his deputy's office.
-Q Now, we have taken a great dea]‘of testimony from
various othér agency employees and I would like to ask you to
comment ahout some of theih testimony in which théy character-
ize you specifically. o T
| ‘Question bvar; Goldsmith: -fwas Ann Goodpasture
acting in a suhérvisory capacity with regard to the liaison
operations?

"Mr. White: That is very d1ff1cu]t to say. That

1nv1s1b]e author1ty that devo?ved upon ‘her because of her

operat1ona] re]at1onsh1p with the,Chief of Station who had

“She reported d]rectly to him and while she may not

was 1nvo1ved in.
"For example, we had this o]d ex- FBI guy on the

outside who worked with the Mexicans w1th the taps and when

ALDEISON BEFCORTING CIMPANY, INC.
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17th1V1ty and I think she was also 1nvo]ved to some extent in the

19 |

.If he didn't, he could go around and check it out..

“sponsibility."

,a]so a person who had some type of respons1b111ty for co]]ect-

33

Ann spoke to George Munro and said something to him, George

knew damn weT] it had the backing of the Chief of Station.

"By and large there was not much question in
George's mind that when Ann said 'The boss wants this,' that

it came from Win. To that extent she had supervisory re-.

"Mr. Goldsmith: Was Ann Goodpasture gn employee

of the statfon also?

"Mr. Manell: She was.
MMr. Goldsmith: What were her station responﬁi—
biTitiés?
"Mr. Manell: She had'many responsibilities that

included -being an assistant to the Chief of Station. She was
ing the photos that we obtained 1in the Sov1et Embassy ac-

telephone tap operat1ons that we conducted against fac111t1es
in 4ex1co C1ty o
THy . aoldsmith: Tojybuf‘knbwledge, was Ahn Géod-
pasture Winnécott’s rfght—hand person? |
- | WMr.'Manne1: Yes,vshe Was.”
”Mr;;GoIdsmith: Do‘you khbw what hér fesponsi-
biTities" -- Feferring to Aﬁn'Goodpésture's -- "were in the

Mexico City Station?

ALCERSON RIFORTING COMPANY. INC
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201

.4 the CIA, w1th regard to your testTmony here?

As far as reliance on other people, I would say he relied

i very heavily on Ann Goodpasture, not in any way in a command

1 the Tiaison prdjects'and the telephone tépping project touched

CApril, had you had any contact wwth ~anyone from the agency,

i3
1

"Mr. Scelco: She was sort of the_persoha] ;ssistant'
to Win Scott.

"Hr. Go]dsmith:» Who were Mr. Scott's chief
deputies?

"Let me rephraﬁe the qﬁestion. Upon which indi-
viduals did he tend to rely the’mdst?

v”Mr..Shaw: He had one debdty who was A]anAthte.

function, but as a girl Friday."

Miss Goodpasture: I would rather be a gir]
Friday than.a right-hand man.
{Laughter.)
Well, 1 made more .0of those stafements as those
people saw it in their relationship with.Mr. Scott 5 pro—
Jects. They are true the way they saw it but I had no

respons1b111ty outside the prOJects that we worked on, but

every operation in the Mexico station.

| ‘By Mr. Go1dsm1th

Q D1d ycu have any contact w1th the ---

A 1 Just didn't think I was as 1mportént as other
péop]e seemed to. imply that I was.

Q | Priormto testifying beforeiﬁhis Committee this

ALOEISCMN BEBORTING COMPANY, INC.
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A No. Wé]], yes, I had eontact. I had a call from
‘Russe]1 HeTmeé who told me that he cdu]d noﬁ locate some
- photographs and he wanted me to come up before.ivtestified,
that I would have to testify.' Mr. Leader told me that‘I
-would have to testify. When I came .in, I thought I would be
:'seeing someone.for an interview.
In'tne eorridor I saw Mr. Manell and he.asked'me

,vwhat I was doing here and I said I was going to talk to him.

W e N G B W P

1 He said; "We all had to talk to them but don't worry because
10 ] they are enly:901ng fo ask you about some. of the details that
11.{ are down therelinnthe records." He was the only one that
.1ééthad a]reedy talked to you. The others had their dates set up

13.1 or something, I don‘t remember Drecisely what dates.

_.R.,.W‘,....

144 Q f D1d Hr Mane]] discuss wwth you the substance of the

15§ quest1ons that were asked of him?
15? : A He sa1d'genera]1y they want to know about what hap-

17? pened down there and the things you will know the answers to

13é‘and the photographs.' I don't reca1] anyth1ng specific,
19§;eny spec1f1c questions.
zgé ' _Q' After your testimony in April d1d you have con-

215 tact w1th anyone from the agency about that testtmony?

i 0380 7TH STRELT, S.u, REFORTERS DULLDING, VASHTHGTON, B, C. 20024 (202) . 554-22u5

q221* A I had contact with several peop]e'who asked me what
.&—%§k>23“ I said. 1 didn't discuss the test1mony with anyone I recall
A
yﬁz 24"oner here. I discussed this document w1th the Inspector

- 2514 General's office because he had told me that it was for

SSON SISORTING COMPANY. INC. ]
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1 background‘information bh]y.
‘ 2' “ _‘I said, "i want to know why' you released that
-3  document instead of the official record copy," and he said
"4 ¢t he did not~re]ea§e it; it had not been released. Then I said|;
2 "5.%<”We]1, you‘be.tter discuss it with them."
é- 6 5 I didn't discuss if with any of the others. I
 §f ';Eﬂsaw Mr. whftébin a cocktail bar and he.asked me about.it;
';i “éi I told himwtﬁéinl thought he would be called td\testify and 1
§' éilwas not étziﬁbefty to discuss the duestions that you asked.
:“ 162: Q Didkanyone else ask you about the questions that
Mgh_lithere asked? N u
“é 'ii:t A I .don't think so.
§ 13 ©Q  Did Mr. Breckinridge or his staff?
.' g 14 A .4I went to Mr. Breckinridge. He i.s the one.I
| %j iééutalkedvto‘about these documents because I fe]f that you_didn't
.2:116€ have all thé fﬁies.' | | ' )
§ lff ‘ Q  Dfd you discuss the substance of your testimony
3 18] with Mr. Breckinridge? |
»§~ lééf A ..Nb. I discussed the doCumenﬁs generally but We
% 20’5;_'d1d not go into individual questions. Then I told him that I
'§f 2i;:d1dh'f fhink I‘made a Very good impréésion,‘aﬁdﬁit was a
:. 2£~ p1easant exbérience. ‘ | o | e
na:§§§-23;“_ | Q .Nas'thére.anyone wifh<whom you disCussed'the_sub~
:§E%i 24;,stance of-yoﬁr testfmony? | |
| 2% | A Nd;.wa. Leader, Mr. Breckihkfdge and Russ Hé]mes
& ;
ALCERSON ZESCRTING SOMPANY. INC.
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A

were in that meeting, so I think I might have said when I

went into Mr. Holmes' office that it was really rough or

_something like that but we didn't go into many details.

Q Have you had any contact with the‘agency prior to

.your testimony today?

A Yes. I came in Tuesday, called you from the edge

of town. MWhen I arrived at my friend‘svhome she said,
| "Someone is tryﬁng to call you; his name is George somebody.
.The name didn't mean anything to me. The next morning a man

{ who identified himself as Seorge Joannides called to tell me

?;him that I had already talked with you and exp]ained to him

that I had ca]led your office before I left Dallas and I had
to go to.a faml?y funeral.

He said, "That is all I want to know,"” and I had

i no other discussions with him.

Q After your testimony in April, did you stay in
Washingtoh or 1in Virginia and do-any work for the agency?

A In April, 1 went back to the agency the following

day and 1 talked to Mr. Breckinridge and Mr. Leader, Mr.

éiHo]més. I don t think I went back to ‘the agency again

- Q .SO, you didn't do any work For the17
A No. |
Q No research work, for exampié?
A Nd. whenFI»came up before I talked with you, I

LLOEISON BESCRTING CCMﬁANY INC.
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helped them 1océte the photographs; Somé g?qtzz photographs
they could not find but that was before I came over here.
0 - I would iike-tq ask you now to read pages 14 to 16,
line 13 on page 16 of your prior testimony.
A Yes.
I haven't had breakfast yet..

9] We can stop for a recess fof you at any time. In

{ fact, we will stop at Tunch time, 12;00'0'c1ockt at which

itime you Wi71 get to enjoy Capitol Hi]]-food again. I don't

think you were very pleased with our cafeterias the last
time.

I will also ask you to read pages 35 to 38.

A May I correct the spelling?
Q » Pfédse dd. |
A A1l right.
0 Now, [ would 1Tike to ask you to'read CIA Numbef

4017 and 4018, which is a fftness report prepared by Win
Scott for you dﬁring the period 1963. | |
A A11 right.

Q _Now, having read your-fithess report for'1963,‘are

A No, not reailly. Now, thfs LIEMPTY project, this

is a case of where I cannot seem to make it clear how our

1functions were.ulNow,'the case officer had kesponsibi]ity

CALCERSON FTPORTING CTMPANY. [INC.
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{ were held.. He hired them; he fired them and he knew the

identities; he met with all of them,
- dumped it on my desk and he was finished with it. I took

the prodhct film and prints and the contact file and dis-

{ tributed those.

10 |

! meet, what hours they worked. This is what 1 was telling

16 1
18

20 |

24

25 { working with Jderemy L.'Niarcos, regular contact case officer,

39

for the operation of the pfoject. He decided how much to

pay the agents, what hours they worked,; where the meetings

~He brought in the photographs, the product. He

I could 1evyvany requirements of him or other peoplsg
in the station which as he remembered it it might havé been
for supervision, but when he was out ofbtown I met with one

agent with his so-called cut-out.

I did not meet with the others. I never determined

how much they were paid, when they were paid,_when they would

you ear]ier; that the job descriptidn was laid out_ﬁfimari1y
fo get me a p}omotion. I stayed in grade for 10:years.

Q So, are you sayihg that this --- -

A The responsibilities of that projéct were divided

in that way. Now, he may remember it differently.

Q ~Win Scott prepafed this fitness report and‘abparentw‘

1y you‘sfgned>it. '
A Yes.

Q‘_‘ Specific duty number 1 says: "LIEMPTY project

LALOERSSN ZERORTING COMPANTY. NG,
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1 supehvises work of three photo bases Opefating~against the
" 24§ Soviet Embessy. The processes tape, identify Soviets and
34§ intelligence functions. 'U]timate contact with staff agent."
L4 8. ’Thié is not accurate?
E. 5.; A It is not precise the way the work was divided.
é. ngThe photo project was first set up by Mr. Mahoney and Mr.
E TftjAnderson and they brought the photographs in to me.
;;IJST‘ The next person who hand]ed that progect--and at
$§fr Qé.that time.it was. one project all of its own, not called
~2e iOEJLIEMPTY—-he wes transferred away and I stayed there.
g _ii;' ‘Then Mr, Puckett came and took over the prOJect
§ 12? I am g1v1ng you th1s background to show you the rank. I
iﬁ iéf:be]1eve dr Puckett was GS-14.
. g 14 | “ I continued to handle the photographs. I mad.e'
. %' iéé'recommendations.for chéhging it but I waé ‘never the case.
g. iSi officer. They discussed giving me that prOJect and making me
é. iié;the case off1cer but it never rea]]y came about.
j‘lISE' | Q D1d you superv1se the work of Tom Keenan?r
é” 1952 A No, ohly to the extent that I‘reviewed the‘photo—
%» ng.graphs and 1f there was someth1ng wrong with the photographs
_aéf-éitnI went in to Tom and sa1d——we were good friends and we worked
H‘gheéZW'together, but I did not tell him what time to meet the
,3§§§§ 23;.oeop1e, how much to pay them.A He wrote his own ptoject out-
£%$f224'j11ne for-the ptoject. I worked with him but it wastas an
vaéStia]tehnate,“hot,as a superVisor, and that is the way i
i
ALDCERSSN FEPORTING CIMPANY, INC
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remembered it.

.were?

o s W N

1.was in the secondar/ position rather than in the primary posi-
vﬂttton. That,is what 1 am-trying to say. I had been there SO

J]ong and I knew.the history of'the phoject.

w0

10]
o
12 §

14§.might come.down there on a weekend, I wou1d run in. and say,
.155:“Tom, have the boys work all weekend - We would ahrehée”for
'16; other people to be in the area workang |
iéé Tom went out to .the area to work on d1scounts but every other
193 case officer did the same thing if they had someone who might
ngvgo there

deser1pt1on was inaccurate, you left this ddcument go'td

o ST P
==L 23
TSy 1
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Q This duty which is listed as specific duty number 1

is not an accurate summary then of what your responsibilties

A He sa1d that I was working with Tom Keenan but I

—

"@ Did you estabTish foh eXampte, the time of the
photo coverage, the scope of the photo coverage?
A I don't think I did. I th1nk that the photo cover-
age had been established by the case officer who first set

it up on the basis it needs. WNow, if we knew that someone

Quite frequent]y, I went out to the area to work.

Q Vow,,I don't understand why, if you knewtthis

headquarters.

A 1 th1nk it was made on the bas1s of trying to get

a promot1on for me . !
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g jFine. Thank you.
How many photo bases did:the'Mexico City station
have surveiling the Soviet Embassy in 196372
A Three. In 1963, 1 thfnk they had three.

Q - If I give you a piece of paper, would you be'able

ito draw the embéssy and indicate the locationof the photo

bases?
A »-I”thfhk SO.
Q  Please.
A ‘This is the main building which went something:
like this;.bThaf 5ui1ding was located inéide a compound.
Now over here were other buildings and thefe were houses

here. In one of these houses--I am not sure now which one--

{the photo base was located in.

Q  Let's number each of these bases 1, 2 and 3.

Where was photo base nﬁmber 1'10cated in reference

jto the entrance to the embassy?

A This is the entrance right Hére. It was acrbss
the street bn the west. |
Q Let's']abe1'th¢-entrance letter "A."
I would like to hévé fhis marked‘“GoodpasﬁQré,

Exhibit Number 1," and admitted.

(Whereupon,‘the document wéé
was marked Goodpasture, Ex-
hibit No. 1.) :
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1 : _ By Mr. Go]dsmitht
‘ 2 | Q Would you indicate on this diagram »wha‘t the
3 'cryptohyms= wehe for each of these photo bases?
4.8 | Are. you certain that what you.have 1hd1cated as

= 5] photo base number 1 was LIMITED and that photo base number

é -63 2 was LILYRIC? Is it possible that you have them reversed?

S ,7 A vwe11, let's see. After the Harren Cemmissien re-

; --8;_port, after the unidentified man was-released te.the pub]ic,

Ev ”égtthe bases were'closedu This. bu1]d1ng suffered damage

Z' iOE} Q Reterring to building number 1

;é _1L? A There was an old man here.

= 12 Q  That is in building number 17

i 135( A: Yes, theéeApeople I believe were paid off. This

é. 14f,was atteh | had.nothing more to.do with.the phoject, s$0 that 1
. ' % 15 the reas.en thatvI am \)ague on it. The people who were Tocatec

gv 16?:here were moved.fhom this 1ocatton to this location.

% 17E Q So, the people in_]ocetion number 2 === | |

“igLiéh A ”VSo that the LILYRIC peoo]e-mhe nad a cryptohym were

é bléi operating f1rst here and then they moved to this Tocat1on

.%. éds Q !hen did they make that move?

§v 217‘ A I don't remember I don't know

.2Ah52 | e Q,-- On what floor of the bu11d1ngs were these photo

Eﬁ?ﬁi% 23? bases s1tuated7 | |
-5&51,24' A This was a house.
251 Q0 Number 17
& |
ALDERSCM SEFORTING CCMPANY. iNC. .
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- PR | - A That is the reason whywiglwas L;MiTEb. A t;o—
. 24§ story and the top part was used. It ~wés a stone colonial
'3 { house and had a shell in one of the pérts of the outside
"4 ¢ wall. Anyway, they built a small-room. I believe this was
2 - 51 a one-story house and they built a room up in the attié
%. G;Ibut I was never in that building so I am not sure.v It might
5 '74 have been'iwo stories. |
z. 8‘ Q You are referring to numbef 1?7 h
§ 9?' A This was oné the second or third f]oorvof an apart-

101 mert building.

11 ‘This was one the second floor of a sma]i row house.
125 Q You are referring'now to number 3, |

13§~ A Yes. I think there were four houses there and I
14€,don't remember Which number it was 1n; Itvwas in one of the

15% four. I beTieve it was number 3.

15? - Q which of these photo,bases did you say was on the

I REPORTERY BUTLDING, WASHTHGTON, 0, (.

171 second floor of the building?

> .185v A | I théhk this was on the §ecohd floor or thé third
§ '193'f100r. | | o
% zo: Q Number 27 _
§ 21 | A The apartment building.
: ,22‘, | Ql. Number 27 | ,
» @g§;;:23v A llf was in the apartment buiidﬁng. ‘This was a pri-

= 24 { vate residence.

"25>” 0 ~That 1is number 1.

ALCERSON ITRPORTING CIMAANY. INC.
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A And this was a privaﬁe residence.

Q. That is number 3.

A This was a multiple dwelling.

Q You are referring now to number 2?

A Number 2.

'Q' Which one of these bases took the better pictures?
A Well, I felt that this had the better quality

picture, -
Q You are referring now to the-LILYRIC?
A Yes. The photogranhs wehe made. from a different

Q And LILYRIC had the better angle?

A ‘No.‘ I think the pictures were sharper but‘I don't
think the ang1e was any better. They were younger people,
I think, and they coqu handle the camera better. N

Q "Now,.d1d these two photo bases comp]ement‘eachl
other or did they dunlicate each other's work?

.A. Well, sometimes they dub]ﬁeated eech other and“
sometimesvthey complemented each other;.v B
Q  Refer now to 1963.

A _Thfsfman'fn 1963; I think, I eennot remember.
The only:way to aecurately answer thet quesffon would he to
check their 1ogs to determ1ne when they were mak1ng photo-
graphs - and when they overlapped.

Q what would have been the purpose of duplicating the

HW 50955 DocId:32263433 Page 46 o
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. why don't you read paragraph B. This is requeéting renewal

{ of the project for 1961. This was written in 1960 for

~reason there were two bases so close. together at that time was

ia police van moved up there and sat all day and this one had

‘nated. They pkovided the coverage at different hours.

ﬁ_consistent.With_that; in other words, documents which seem to

46

coverage?
A None that I can see.

ES

A bit of history. It was my understanding that the
so-that in case sdmething happened to one--if, for instance,

to stop Qork, theré would be an alternate or if éomethihg
happened,'we.wou1d have another base that could take over.

Q -.But:normally they both woqu not be WOrkjng ét the
same time? | W

A I think they were set up in a way that they alter-

Q It would not really make any sense any otherbway.
A No. |
Q Let me show you some documents which seem to be

be ;onsisfenf with your.testimohy._ I am first goihg to»éﬁow
you some pages from a document that is a }equest for the
approvaTvbf.a”p?oject fof the period‘Deéember, 1960.through
30 November 1961. o -
“TEx¢Uéé me Tor a momenfT
Sbécifica]]y now,~CIA Numbér 4072; whiéh‘ié part

of this request for project ahproVal-from the year.l960—~

ALCERSOM REFORTING CISMPANY. INC.
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_ 11} approval of the project for'196&.
. 2. A I cannot remember who was--now, this was when?
3 PUckett was there as case dfficér before Tom Keenan came in,.
44 'Q I. understand.
2 5 - Now, drawing your attention to paragraph B, are the
g 5i.contents of that paragraph accurate?
'§' 71 A I think so. |
; Vég' Q Now, let's take a look at CIA Number 1063.wh1ch is
§ é?'the réqueét.for approval of the project for the'f01]OW1ng vean
:v 1of and I direct your attention to naragraph B-1. Does thét
§ 11:'paragraph,indicate that there has been no thange in the cov- |
§> 1é; erage as described in the 1960 request?
% 13? A Yes.
, é 14% Q !“Now, CIA Number 4055, which is the requéét for the
‘I' 'gj 15? ?ollowihg yeér‘1962. I draw your attention to paragraph B-1.
;. ié% Does that ﬁaragraph indicate ﬁhat tO'aVofd'fepetition the
"é 1f§vstation.is omitting the usual description‘of the fuhctions of
jhxlséithese three bases and though they coﬁtributé to the above
é 195 objective? This was described in detail in thé 1960 réquest
;l gdé for projett'renewa1. |
'§: Qi“ | ‘ is'that 1ﬁdicated there?
W:Tnééi' A '“ f£Viﬁdicate§ thaf thére Qééhnot any changepb
afg%§’é§%7 ‘Q | F{ﬁéT1y, this is the reque;t for apprové] for the
ZZ7 5al year 1963, CIA Number 4047, o
Mm"éé" A .:bNdwg this is what I was tafking about earlief.
i
ALDERSSN REFORTING CTMPANY. INC.
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Whét,are you referring to?
When we were talking about supervision.

Yes.

bR o T~ S o

Now, Tom Keenan made his own project renewal re-

quest for the project and his name is not shown invhere.' I

. § made up the ones that I worked with Win Scott. This .is not

consistent with the statement in the efficiency feport.

8 For the record, Miss Goodpasture is rEferring to

{ CIA Number 4025.

Now, let me refer you to CIA Number 4047, which is

.the request fbr project approval for the year 1963 and

specifically to péragraph B-1.

A Yes.. There was no change.

mony that'the coverage was designed to be complementary rather

than duplicatjve?
VDid.either of . .these photo bases take photographs
of Oswald during his visit to Mexico City? |
A Pardon me?

'Q Did.eithef'of these photo bases take photographs

of Oswald in his visit to Mexico City in 19637

A Not to my knowledge.
) Do you know why?
A I don't think he went there during the hours when

they were working.

ALCERSAN BEPORTING CIMPANY. INC.
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,work1ng'wou1d be to take the location and check the 1ogs

to see when they made pictures, they may have been working ang

in the fiTeshWhen I checked and we thought that they had

‘been destfoyéd when the f11es were reduced in size.

O “Well, we have established from these documents that

the hours esséntia]]y were all daylight hours and these docu-

ments also 1nd1cate that there was Saturday coverage. Oswald]|

went there on Friday and Saturday.
A - This . prOJect outline was a proposal in theory that

the only way that you can determ1ne ‘when they were actually

because every time they took a photograph, they“turned in a
daily report. Every time they made a photograbh‘they dut

down the time, the exposure number and what hapoened. So,

not made a picture.

Q Hell, at. the very least, we see that these docu-

ments indicate that the station had informed headquarters that

'by destqn these nhoto bases operate in"a comp]ementary manner'

and a1so that Saturday ‘coverage was to be included.
Now, you are saying they may not have been working
that way thdtact but'that is what_the récords inditate?
A That is right. The only way you can te1] that they
were actua]]y work1ng would be to check the 1ogs
Q » M1ss uoodpasture, are the 1ogs from the. LILYRIC‘
opehatidn for 1963 available today?' |

A I_be1ieve that some of4the“tILYRIC 1095~wéhé hot

i
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1 Q7  When was that?
‘ 2 A I wrote a memo on that which is in the record based
31{on what we found at the time we made the file seafch.
4 I am not sure exact]y'what date it was but the
g Sé.mémorandum whiéh I prepared, ahd I think you have a copy of it
é 6f which shows the backs of some of the files marked LfLYRIC |
g 73 in this pefiod that were interested in aﬁd had been used:
; 83 for other-photo’files.. I was not intthe México\station at
E '9; tﬁe time that that happened so I don't know how it came
‘2’ 103 about or why;b
g 11  Q ' Miss Goddpasture, I Qou]d 1iké to show you ybur
-; 12§“test1hony befoke the Committee on pages 47 through 51; I
i 13fvwou]d fiké.to ask you to read that teétimony and td feT1 me
. g 1417C it is.stﬂ]‘ »accurate in ybur mind. | 7 |
‘ ’ f. 15% A Yes. ‘How far did you want me to read?
g 16?ﬂ Q Read through page 51..
g iii' A Right‘here there'is soméfh{ﬁg ﬁonfusing.”
' §"18? Q PTeaée read‘the entire testimony and it is possib]e
| é. i9§ that in cbntextueverything will be consistent and‘é1eér.
v% 20? Please read that and then we will 1etvyou correcf or modify.
, § 'éif A. Whaﬁll.was refefring_to heré Qhen - R
 ;:“22§ ,Qf Thié:is page‘Sl. R | |
‘22535%557 A | i;fﬁdUght you were ésking me about photogréphs
P 04 made dufing“thé time span of'the Oswa]d‘91sit betwéen 27
éS .Septembér.éhd 2 October, whnen I said'bﬁé’pagejwasvmissing.
B
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{.troyed?

'Washington_in 1963, shortly after I think we sé%t those photoH

;.PhOtOQFaphs you were not able to find.

"OCtober to 2 October, which I thihk Was'a weekend.

51

Q . That is what I was askIng you égout. I was con-
cerned with that time period.

A Now, the’ﬁhotographs which were destroyed, theré
would have been one page for the 27th of September that would
have been LILYRIC. That one we éou]d not find.

Q But the negatives were still in existence?

A ‘Becauée at the time that we sent therphotograph to

graphs to Washingtoh after the assassination, the negatives
of the LILYRIC photographs I believe were forwarded to
Washingtdn;nllém not sure.

Q So, the negatives were still in existence but the

A --For'that day.

Q FV What about the productibn.1¢g for that day?

A "The production 1og.wevcoqu'nof 10cate:as IVremembe?
it. |

Q | Fine. . Is there anything else you would like to

clarify about this testimony?

A No, I just wanted to estabiﬁsh that timeframe, 27
Q i  D0 you know why the LILYRICvphotogkaphs wefe des-

A gI'thfnk it was reduction of thé files.

Q  Why did they keep the LIMITED photographs and not
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] same feeling for all of those records that his predecessor

{ had had and he had a new staff with him.

1 you could have played ping pong in fhe.p1ace, there was that
10
11
2
13 )
14
étnot awafe of that;
6 ] |
17§
18
19§
20 |
11:30 p.m.)

w3
N

‘ ,2‘%&:7{3 23 ;
Pl

= 24

the LILYRIC?

A I don't know but I will say this: That for the sizé
of the files, the file room was about four times the size of
this room and you could not walk through there by the time

I left. There was a new Station Chief and he didn't have the

WHen I went back there a few months after I had left

much paper that had been reduced.

Q Miss Goodpasture, have you ever heard that
Charlotte Bustos found a photograph of Oswald at CIA.headu
quarters? |

A ~You told me that when I was here in Apri]kbut I was

| Mr. Goldsmith: I thihk this may be an appropriate
time for us to break for 1unch.v
Mfss Goodpésture: I think it might.
Mr. Goldsmith: We will break until 1:30.

(Whereupon, at 12:20 p.m., a recess was taken until
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AFTERNOON SESSION

(1:35 p.m.)
Whereupoh,
ANN GOOD?ASTURE
resumed the stand, and having been previously duly sworn,
was examined and testified as follows:
- EXAMINATION
By'Mr.‘Goldsmith:

0 I believe that you have a statement, Miss
Goodpasture, that you would like to clarify for the record
at this . time? |

A Yes. You asked me earlier if I had'been.in_tguch
with anyoné from the agency after ny last testimony in
April. .Ih.July 1978, I believe it was the 15th of July;

a very close friend of ﬁinevdied, ana I cahe to Washington

juSt for the fuﬁeral. While I.was here,;SCbtt Breckinridge
called the hoﬁsé and askeé if he.couid come by and see me.

Hg‘and- Russ Holmesbcame by, ‘aﬁd'he saidvthat he wanted

to know where the records were, if I could give them any

‘information to locate any additional records on the photo-

graphs for Cuban and.SQviét embassies. 'He'ﬁas mainly
interestéd in CUban embaésy'photpgraphsvbecause he thought
that I héd givén.testimqny before that was not consistent
with information ih‘the'files.’ ‘

I didn't recall giving specifié testimony on
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1 Cuban embassy photographs on whén that camera wasrln gper;ti%n5
. 2 In any eveﬁt, I told,him that ‘—-'wherAe.-the logs would be
3 located and how he could find out when covérage_was made, when
"4} the cameras were operaﬁing'with £he logs. And that was the
g. 5] extent of that contact.
é. 6i- Q Did you ihdicaté.to ﬁim where those logs could
g‘ 7 ] vbe fdund?v . A
; 8 A Pardon me? B
< ;
s 9; : Q Did you indicate to him where those logs could be
2 105 found?
§ 11 A . Yes.
% 12 ; I indicated where I had. seen them last.
< 3 '
; 13§ 0 And where was that?
., % 14 A “That was Mr. Holmes' files, in his file cabinet.
f- 15%_ Q Now, when you:téStified in.April, we discussed a
g 16? photograph, phofograph of'thé'ﬁnidentified man --
< 4 - . . .
£ 17 A Yes.
i.,13§ Q Who was ihitially mistakenly linked with. Oswald
é 19? in the cable that wés seht from Me#ico City Station to
%‘ 205' headquarters. |
i 21 ; Do you remember thatf
[ ! .
7224 — A Rignt. | |
.g§§§§>23 0 And‘thét éable repbrted that on 1 October 1963
EE%{ 24 thé North AmeriCan ﬁalé wasvseen-—--rather hot‘seen, but.
25 héd been‘in contact:with”the Soviet Embassy.
=
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1 I have before me CIA No. 4087} which is appafenfly
. 21 a log from the photo .coverage, and I would like to ask you on
3 { what basis the report was made that the unidentified man had

"4t been in contaét with the embassy on bctober lst?

E 5 According to thé log,'it indicatés he was there on

é | 6 1 October 2nd. | ‘

< 7 A I think that the person that wrote the cable = T ah

; 8T not sure who wrote the cable, but I think that when théy fi£5t

§ 9: looked at it, they thought that this was the lst of October,.

Z 10§>that everything here was the'firét of October. He didn't

§ 115 read the log here.

2 : . :

g 12; o} But in the original of that log, I should point out

% 135 that each day is marked off with a réd row.. .

) :

Z :

. § 14 A ves. | |

f lS% 0 We have a. Xerox hefe'whiéh‘doesn‘t reflect the

§  16? fact tHat this was*actually'sort'of'a multicélored document.

§ 17; A But- that is the.only ekplanation I have; Just

i |18€ thaﬁ it was careless reéding.. i don't know.

i '195 | Q Were you.the'persoh that went and retrieved that

§ 20; 'phdtogfaph and made the connection .with the date,‘or wat

§' 21¢ it soméone elée?

5 .221 A It could ha?e been me or it could have'been the
ggﬁﬁé 23 ~person whq sept the cable, but I usually gave copies of the
-gﬁift24 phdtographftb'the énalystsrto do whatever they wanted to

251 with it. |
&
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Now, in this particular case, that photograph

could have been given to Mr. Scott; Mr. White or Mr. Manell.

0 Why would it have been given to Mr. Scott or Mr.
White?
A Because at the time that we got the intercept and

] we began'to look at the photographs, any American that we

i thought we had identified, we’paséed it to the Chief of

Station and the Deputy Chief of Station, and the men for

{ the Soviets, Mr. Manell.

Now, we were not supposed to report on American
citizens unless they were subjects of ongoing investigation
and we had permission to pass that informéﬁidn to the FBI. I
guess it was because of the civil rights thing, but we just
had a.standard regulation that we had to have permission from
headquarters to dissemiﬁaﬁe';ﬁférmafion'on Americans.

Q Do you.recall who épegifically fouhdqthe photograph
of_the tnidéntified man, the.pﬁotograph that was mistékénly
tied to Oswald? |
A Pardon me?
Q Do you-recall specificaily WhO'it was that fouhd
the phofograph‘of.tﬁé unidentified,man; the photograph which
was misﬁakenly linked to Oswald?

A ‘I am the person*thaf first‘madé thé decisiqn that
that man was probably an Ameriéan. Now,. I fhink Mr. Scott

‘was the bne.th inserted in the cable or sent the message
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17 that it was probabiy¢Oswaid, but I don't know. I can't_:; I
. .2 {don't remember who -- ho{v that photograph was connected with
| -3 Oswald later. It waéjthe only person, the only photograph
"4 ¢ in the bunch that could have been a non-Latin that day.
2 5 Q Well, let me show you this here. Oﬁ Séptember 27th,
_é- 6; '63, thefe‘wepe two other unidentified American males.
g 7% A But these people had been thére}séjerél times
; 8? before. We knew who they were. | N
§ 9?. 0 How did yoﬁ-know that then?
10? A Because of that license plate. That car. had been

11 | there previously.

12 0 What about the individual on line 137?

13 A I think that they were Mexicans.
4] Q . There is a notation here which says this is a

.15;,MexiCanhman, Gutierrez, license plate changed in February

f. REPORTERS DUTIDING, HASUHTHGTOH, b, C,

164 '64 to MeXican{ sovand s0.

17?» A Yes, we idéﬁtified‘him andvI believe he was in a
- I18§ travel agenéy;' I am ndt sure. )

19% Q  But was he identified in 1964, or was he still

20 | unidentified as of September 27th, 19632

glf..- A He had been'identified, I think, beforé; T don't

C308 3TH STRELRT,

22 { know, I would have to ¢heck‘the reCords.tonbe'sure. I think
,ag§;;f23; that he had been identified through a.previous visit in the
= 24} same care with the same Texas plates, and this was another

26 1 visit that he_had made there.
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0 'If he had been identified, then why wduld“theflog
have‘referted to him as an unidentified American male?

A ~ This was made by the base house operator; We
didn't tell‘them when we identified someone.

They typed up the log. B

o . New,»getting baek to the first guestion that I
asked you. here, you are saving that whoever went to thls log
just looked at the top of the page where it sald October lst,
and went down the rest oF the page, and assumed that the man

had made contact with the embassy on the 1st, even though

he appears under the 2nd.

A The 2nd.
0 Do you think that you would have made that mistake?
A I could have, ves.

Even though you worked with' these typeb of logs

O

over. a peridd of many years?

A Well, it ie very careless, but I am not above it.
i can't. say now because I don't remember.

0 Wwho first identified Oswald in his,dealings with
the Cuban Government in Mexico City? |

A . Who first 'identified"hi'm?

Qb_ Wheﬂfirst médetthe Connection-that'dswald.had been
-in contact with'the Cﬁhan Government in Mexico City?

A I den'tbremember.

0 Was it yourself?
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" Q Pardon me?
A ' The transcriber outside may have called it to my
‘attention;
. Q When did he call it to your attention?
A I said he ma? have. I don't remember.
'Q Let'mé show you CIA No. 4019, which is the recommend

that here.

T i 2
=L 23 | have remembered?

A - Well, it might have beeﬁvfhegmonlEors out51§§ and

they called it to my attention.

a medal for your high performance at the Agency.
Please réad it.
v(Pause)
A "I don't remember if I was the first bne who saw’

it in the transcript or not, even thdugh Dave Phillips says

I haven't seen this before. They did give me a
medal, and it burned with all my household effedté while I
was here on a TDY.
0 'Dozyou.tﬁink.if you had been the'person who had
made'tﬁe'connection,between Oswald and the Cubané, that thét
is>an event‘which;_in lightiof OswaldFs subseéuent

involvement in the assassination of. the President, you would

A Well, I think that with all of the things that

happéned at that time, just being the one who recognized

ALSERSON RIFORTING CCMPANY, INC.
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that that call came from inside the Cuban embassy,rcalling it

at the same time.

" that record which the Committee ‘is atteﬂptlng to clarlLy.

o

to the attention of someone 2lse would not have been that

significant because of all the other things that we were doind

0 Ms. Goodpasture, was there a photo survelllance
operation againét the Cuban consulate in 19637

A There was a photo surveillance‘capability against
the Cubans. I am not sure if it was located in front of
.the_ Consulate or in front of the embassy because I didn't
have responsibility for handling any of‘the Cuban photographs

0 Do you know whether this surveillance dperation was
able to obtain a photograph of Oswald‘during his étay in

Mexico City?

A I don't think it did.
Q Do you know why it was unable to?
A ‘Well, now, that is part of the grey area. I heard,

put I don't recall seeing this in the record, that that

camera was down, not functioning at that time.

Iy

Q. Let me show you now a series of documents from ;
And hopefully by showing you these documents, your memory
may be somewhat refreshed as to what happened. The flrst
is a document dated 18 October 1963‘which'is a monthly

report for the month of September 1963 ‘dealing with these

photographlb survelllance operatlons, and I would llke for
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you to read at this time CIA Document 411

starting with

1 .
. 2 | paragraph S(C) .
3 | You. may want.td look at the first pége, but start
4 reading down here.
g 5 (Pause)
; 6; A How far do you want me to read?
§ 7 | Q Just to there.
E 8; Does'paragraph 5(c) refresh your memory at all as
§ 9? to the capability of the Soviet surveillance operation --
; 10 1 A No. | | . W
g 113 Q ‘Rather, the Cuban surveillance'opefation?
PR 4 ,
§ 12? A No. I really wasn't involved in this operation.
7 ] -
,% 135 This was one. that was directed by what they call the Technica
§ 14 Servicesiétaff and the station phOthrapher; The only time
. g 15 . I got involved in the Ct'lban‘ pho’tographsﬂ was when they had
‘g“ 16? a photograph-and.they wanted to know if that person had gone
g- 17§ to the-Soviet'embassy,Qr ,if they had somebody they wanted

i,

18’V me to watch for, my people in there.

5.

5 19? ' - Q So you'don't have any personal knowledge one wéy

é 20} or another about whether. the camera was. in operation.

§. 2i% A No, nothing except what cémefto‘me'sedond hand.

< . ‘ . . :

s 22 0 And.thattwas>what‘came'to you second hand.
’f€§§%"23;’ A Ygs, station commenté in ny preseﬁce or something.
'EE%3324. Q " What was the substancg‘of those station comments?

2% A Well, that the camera was notvfunctioning. I
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11 knew that they were trying out a pulse camera, one that was
‘ 2] activated by motion, and they wanted to know about putting
3§ that in one of. the Soviet bases, but it produéed a voluminous
"4 { amount of film and we couldnit handle it because everybody
2 5§ that went by triggered‘the'camera}
é. 6j 0 Thank you.
5 7 i | Tufning to another area now, Ms. Goodpasture, did
; 3: the Mexico City Station maintain records and fiiés on employee
§ | 9; of the Cuban Embassy and Consulate?
z IOi A Yes. |
§ ll? Q How extensive were the Station's filed on Sylvia
%' 12 § Duran, who was thefsecretary'torthe Cuban‘Consul with whom
i 13§vOswald had a contact when he appliéd.for a visa?
'g 14% A. . Idon't think I looked ét fhét file until I came
‘I' %' 15; back to Washington, when I was here for the three months. It
g 16? seems to me'that it was a éouplé'of voiumes;
= 5 . , ,
2 1731 Q  Did the Mexico City Sﬁation,maintain material in the
j'll8§‘file concerniﬁg Duran's sexual affairs or ;ove life?
é 19§ A The'Mexico Station policy on files was to put a
%. 20% copy of evefy bit of-information'about an individual that came
§ 21 to their attention in that file. |
. .?.21 o 0 ‘f So that would include those fypes[of»matters.
'°T§;%;237 | | A-' That would include évgfythipg.
?ﬁiﬂ24 (DiscuSsion off the record)
2541 . By Mf,vGoldsmith: (Resuming)
E
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11 - Q Would the info?mation tha£ the Agency obgéined
. 2 jon Duran's sex life havé been used. tp a’tt‘empt to recrulit her

3 i in some capacity to work for the Agency ér to assist the -
"4 { Agency in some way?

5 A You ﬁean could it be or was 1it?

6 0  Ccould. |

7% ' A | Well; I think that that would be a guestion that
8§_bnly the case officer would be able to anéwer»bécause he

9; would have a better idea of what her reaction.would be.

10? _ g Now, we kept everything of a personal nature about

bbb

111 an individual in an assessment, personality assessment so
12 1 that whoever wanted to attempt to recruit that individual
13 | could take that information into consideration in making theirx

14 | approach.

15§ Q@ So that information would be considered.
16? ' A Yes.
1 : _ ‘
17 | Q Did anyone at the Mexico City Station ever attempt

18 4 to récfuit Sylvia Duran’ to work for the Agency?

19:-j " A No, I don't know for'suré; fhat'woul& have been
205 somethiﬁﬁ for the Cuban‘sectiOn to have handled and.I.“
21-j wouldn;t havé had specific knowledge of it. |

22 Q. Well, would it Mve been standard. operating procedure

IZ 300 TTH OSTRELT, S.W, REPORTERS BUTLDING, VASUHTHGTON, D, 20024 (202) S54-2345§

23§ to attempt to recruit someone. who worked at the.Cubaﬁ'consﬁlate?

\\
)
A

gi;% . ‘ ' o
= 241 A Of course. |
285 o ) (Pause)
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attention of the Mexico City Station?

i give you. transcripts as well?

] gave me the'interrogation.repérts in Spanish, and I think

| Dave Phillipsvhad someone do the translation.

0 Let me show you CIA docume EﬁNo. 4033, which was

a contact report, and I would like to ask you to read faragrap
No. 4. |
(Pause) )
A Okay.
Q  Now, according to this document, a CIA’éQurce is

providing information that Oswald may have had sexual affairs
or relations with Sylvia Duran. B
Do yoﬁ recall when. the first time was that this

type of information concerning Oswald and Duran came to the

A No.
My only connection with-Sylvia Duran that I recall

was the Mexican police picked her up after the assassination

and interrogated her. The man who obtained the.ihterrogation'

report gave them to me to carry back to the office. That
wés George Munro whom you mentioned earlier with Mr. White.
He handled that outside_project. He was the.oﬁtside case
officer;

0 - Did he give you the‘interrogatioh”report or did he

A I don't remember because T think that he only

He may have'given me the initial report and then

h
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‘itself in addition to arreport?
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13 |
14 |

19

Dave Phillips éaw'him directly. I can't remember that.

Q Were youigiven a transcript of the interrogation

A Yes, I think there was a lengthy transcript.
0 And George Munro was ==
A It had her photograph in it. I think they gave us

a copy of the Mexican file on her which had a copy of the

arrest; her photographs and the interrogation réport.

Q Did it also have a transcript of the interrcgation?
A I'm not sure about that now.
0 Was George Munro the person who was principally

involved in handling this matter with the Mexican authorities:

A- Yes . I think he was.

Q . Do you-know.why the Mexico City Station requested
the Mexican government fo arrest Sylvia Duran?

A No, I don}t know exactly why.

Q Do you know why she was selected as opposed to
ahyone else at the Cdﬁsulate or Embassy?

A ‘4NO. |

'VQV Do you know whethe:’Headquaf£ers was notified

prior to the'MeXiCO'Ciﬁy'Station'requeSting;that Duran be
arrested?’ o

A I don't remember. Withdut checking the file I
couldn't say. | | |

Q When did Headguarters first learn of the actual
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1§ arrest?
‘ 2 A I don'’t knov}, but I think it was after she had
3 | been arrested.
4 0 Do‘yég recall what the headquarters reaction was?
: s A I don't think they liked it, but I don't remember
é 65 exactly what the comment was.
g 7] Q = Do you haVe’any reaéon.to know why thej didnft like
s o8it? ;
= ? : _ :
~ 9 A Well, I think that they felt that the station was
z 10; stirring up an international~§roblem, something with the Cuban
§ 11 1 embassy, that there might be -- that the Cuban embassy might
g .
g 125 lodge a protest.
% 13; Q‘ Why .did the -- why did headquarters request the
344 i .
‘ % 14 Mexicén Governmen’t to keep the arrest ébsolutely secret?
V% 15; A I don't knbw.
g 16? >Q " Do yvou know why the‘México City station did not
s 4 : . ;
; '17% contact headquarters priorvto requesting the Mexicans to
i 2185 arrest Sylvia Durah?' |
519 A No.
; ,20% Freqﬁently Mr.‘Scétt'took independent action without
E 21 getting headqﬁafters"approval on some cases; and'I'beliéve'
gl:22 :that he‘discussedrthis, bdt I am not sure. I'd have to
‘Li§§§'23 check theirecofds, I think'he'discussed it with the Ambassadof~
ﬁﬁ%<124 before it occurred. 'The'Ambassador'Mann i think would
25 ’ﬁemembef. |
@
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during her arrest?

Aintefrogaticn.reports from the.interrbgation of Sylvia Duran.

remember that he gave me the reports, but the standard method |

met him maybe once a week. I met him every day and I took

‘wanted to go to Mr. Scott.“ I took that in and gave it to -
"Mr. Scott, and a cover sheet that listed the contents. . Mr.

Scott read it all and then in most cases he did the routing,

he had sent the enclosure.

Q Did any Americans have contact with Sylvia Dura

A I don't know. .

Q Now, you have indicated that Mr. Munro gave you the

How many.interrogatioﬁ reports did he actually give
vou?
A I don't know. I don't remember. -

But the -- I said he gave me the reports. I don't

of transmitting things to the station would have been through

me. It also could have been through Mr. Scott. Mr. Scott

an envelope out fof Mr. Scott and gave it to him which con-
tained a list of réquestS'from“the station, and I received

an envelope from him which included all the material that he

and indicated on the ‘cover sheet: in his handwriting to whom

0 Did you ever read the interrcgation reports?
A I looked at those reports -- that file when I
came up here in 1977. I don't think T had seen it before.

Q- Do you recall hOw»many_interrogation reports were

ALOERSONM BEPORTING COMPANY, INT.

H¥ 50855 Doold:32263433 Page 68



16

oo s g g o »

1
& 2
3
4
s 5
55
s 7
I
S 9
21
s 10
: o1
= 12
2
- 13
(zL‘
® -
2 15
E 16
2
Z 17
>, 18
5 19
5 20
= 21 |
Y]
= 24
25

present in the file?

A No.

Q  What was done with the reports in Mexico City after |

they were received?
A They were distributed to the case officer that was
interested in that particular area. For instance, if there

were two Soviet couriers that came in that were under

{ surveillance by the Mexicans, that report would go to Mr.

Manell. If there had been two Cubans, that report would have

gone to Dave Phillips' section.

Q . In the case of Sylvia Duran's inteergation —
A That would have gone to -~

0 Whét about her interrégation reports?

A It woﬁld have gone to thé.cuban Section. That

~would have been Mr. Phillips' office.

Q When, if ever, would the interrogation reports

4 have been sent to Washington, to headquarters?

A  Well, they should have been sent by the next
pouch. .

Q Did the Mexican Government give the Mexico City .

‘Station all the information that it had obtained from

Sylvia Duran during her arrest? .
A Well, that's a good'que5£ion.i You never know wheth
you get it all or not because you have'ﬁo way of checking.

0. What --

She
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A In 1iaisbn operétions, you can only assme that
they have‘given you what they want you to have, and I don‘t
think you have any way»of proving whether you got it all or
not.

Q I would like to show,you at this time CIA No. 743.

i

Can youfidentify\that document?

A Which one?
0 The doctment that appears on this page.
A This page?
3 B (Pause)
Q ‘Since YOu are having some difficulty, why don't we-

3
3 . . .
start at the very beginning of this, and we are now at CIA

; No. 628.
Can you idéntify the'material contained here?

A Thié document;,I think,ﬂcontains a Seriés of
extracts made by Mr. Rocca, I believe, of the CI Staff, from
docﬁments which'were ih7the‘Mexico Station file of Oswald.

0 Did you mmve any involvement in the compilipg of
; this document? '

} , A No. I saw this after it was already done, and I
{ did make some notations on sbme_information in here that
was not correct.. |

Qv I,see;

What about thé marginal'notations on the left side

‘of each page?
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don't know about it.

.marginal notation on the left. It says Oswald and Sylvia

informant -- this was the only informant who claimed that

A No, I didn't have anything to do with that. I

I assume that must refer to the number of the
document, but I don't know.
0 Let's look at page”743 now,

I would like you to address.your attention to the

had an affair. Why didn't Mexican police give us all informa+
tion?

A I think what happened there, I think we recei&ed
the infqrmation’from this soﬁrce'—— |

Q@  That's LIRING-3?

A LIRING—B; long after wereceived the information from

the Mexican police, but I don't know.

Q You received a report from him long after ydu.——
A That's mynguéSs. I don't know; |

0 Is it possible that --

A T think that this probably came in‘later.

o) Well, by this you are referring to LIRING's report.
That came in in 1967? |

A. I think the LIRING=3 ihformation”wés the only

Sylvia Duran was.linked'sexuaily with Oswald. I don't.
think the Mexicans reported that information to us.

Q. The Mexicans never reported.that at all.
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A I don't think so.

0 Do you know whether this allegation was ever
confirmed?
A I don't think»it was. It seems to me that there

was a rumor that LIRING-3 always connected his suspects
with-somebody else sexﬁally, and.thé'information could never
be confirmed . | |

Q Do‘you have any reasbn’to believe that the Mexiéan
authorities withheld information from you?

A No, but I héve'nb reason to believe that they
always gave us every bit of information "they hadnon a
subject because we didn't give them‘ailvthe'information we
had on a subject. |

Q ‘a Did you vhave.reaéoh,aﬁ any time to Suspect that
Duran may have been a Mexican agent?

A Pardon me?

Q ~ Did you evef»haﬁe reason to believe that Sylvia
Duran méy have been'an‘agent'forﬂthe'MeXicans working in the
Cuban Consulate?

A I don't -- I never gave the matter any thdﬁght
bécau#e'I wasn't respdnéible for the“Cuban activities

section.

0 Do 'you know a man named Maurice Bishop?
A - Who?

Q Maurice Bishop?

ALDERSON FTPORTING CIMPANY. INC.
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1 . A I don't think so.

. 2 Did he have a pseudonym? .
3 Q We are actually not sure if the name Maurice .
4 { Bishop is ‘a pseudonym or a true name.
5;‘ A Bishop. That name"doesn}t ring a bell with me.
6?' 0 Are you familiar with’the allegation that was
7§ made in 1964 and 1965 by a woman named Elena Garro de Paz
 8% concerning her haviné seen'Oswald at a party“ihNMexico City?
9; A Who made it? |
10% Q The woman's name was Elena Garro de Paz.
11? A . Yes. As I recall now, she ~-- 'a man by the name

12 § of Charles Thomas'III, who was a Foreign Service officer in
13 1 the political section in Mexico, had a wife whose name was

_l4§ Cynthia. . The two of them knew some Mexicans who were

15;-1iterary types and little theater types. I believe that
16 | Thomas and his wife were interested in little theater groups
17 or art groups, and they had met Garro at some function. He

18 | wrote a memorandum with information. in it that she had giveh

'19§fhim. I believe —-- I think that the minister -- that went
20 { up to the ambassador's office, and the minister gave it to
21 { Mr. Scott and asked ‘Mr. Scott to confirm it. Mr. Scott asked

221 I think he asked me ‘about it rand I belie?e we asked the FBI

’z a0 7T STRELT, S.u, REPORTERS BUTLDING, VASHIHGTOM, D.C. 20024 (202) S54-234S

bé@ﬁb‘23, and the FBI came back that they were also working on it. They
#=. 24} had been asked to check it out.
253 '~ Not very long after that anothér:memo came from
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'bit different, butlI don't think -~ and I believe that

" they asked the Mexicans for police protection at the time
~of the assassination, and out of that came still more memoran;

da.

and LIONION were goilng to be asked about Elena Garro's story.

What did they report?

Thomas of another conversation with this woman. In that

memorandum, her story was a little bit bigger and a little

the Mexicans arrested the woman and her mother-in-law, or

o] Well,'we'will.get into that‘in'a moment .
Let me show you CIA No. 719,.which-is a document
that. is among the compilation prepared by Mr. Rocca.
AA - This one? ,

Q Yes, it is entry No. 426. Would yoq please

read that to yourself?.

(Pause)
JUst’réad fbis_sedtign- S i.;f-ﬁiﬁ?
A That's all you want?
Okay. -
:Q Now, Entry No. 426 indicates that sources LICHANT

What -did these. sources report when théy were
asked about Elena Garro'.de Paz's allegations, LIONION and

LiCHANT/VWhen,théy were asked about Elena Gerro's allegations

A I don't know.

In my part of this would have been that I would

ALDERSON FEIORTING CIMPANY. INC.
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1 " have gotten questiohs to. g.i,ve- to Wats‘on to ask Thomas.
" - 2§ LIONION -- well, that c‘ryptonym'LIONION 'thefe is used in-
3 correqtly because 'crypton'ym'LIONION was the wholé Cuban
"4 1 embassy. LICHAII\}T—I was a source in the Cuban embassy, and
2 5 I think he was in touch with someone in the Cﬁban section.
é sA 0 Now, you mentioned Watson.. |
g 7 Was Watsonl.in Mex’vico -City at _this time?
; 81 A - Yes, Watson was ‘thé man who was. in totuch with
§ 9 Thomas, and I _thi'nk he 'wasv the one that Thomas unburdened
: 10? to first, and then they got a memorandum oﬁt.
’c_f 11 i 0 I see. -
g 125 s Np_'w,. LICHANT, the source, 'his_ name was Manuel
% 13? Calvillo.
3] ;
g 14 ‘A . I didn't know him. He was -- he may have been in .
. § 15 touch with the Cubans or with Watson. I don't know who °
g 16* handled him as a case officer.
é 17 (Discussion off the record.)
z: ; 18 By Mr. Goldsmith: (Resuming)
; 19 0 Please read CIA No. 718, , Entry No. 425, this
; 20 ’ paragraph here.
§ Zi : - (Pause)' |
a i : :
22 A Yes. .
2@\% 23 0 Ncw, Manuel Calvillo is LIéHANT' I, and in that
f/";::) 24 i»selction that I ‘j’ust' asked you to ’read,.'he is 'ﬁhe person
25 '.thatv, escorted Elena Garro de Paz to the small hotel. |
i
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241

‘_émbassy?

A No.

0 Did you éver_meet this man Calvillo?

A No.

Q You indicated earlier ' that —-

A - I don't even know who.hefreportedrto in the
{ station.

8

VS i Y
touch with

‘ . » (X et
A Mm-hmm. But he wasn't in my Mexicans.
He was reporting independently to someone else in the station,

not through Liaison.

0 Do you know who gave him his orders to --
A No.
Q -- to take her to a hotel? Is it possible that it

was someone at the station?
A No, I don't think it came from us. -
Q This same indiVidual, Manuel Calvillo, knew about
Sylvia Duran's arrést before it had been made public.
‘Do you know how hé'obtained that information?
A No. |
0 Do-yoﬁ know why Calvillo, who is LICHANT-1,

'diSCOUraged Elena Garro de Paz from contacting the American

Mr. Goldsmith: Off the record.
(Pause)
probably been

The Witness: ©No, it would have

Cuban embassy,

‘either Watson or one of the pecple in the
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there were any.

Gf T

but you can find out by getting his 201 file and finding"

"~ out to whom he reported, who wrote reports on him.

By Mr. Goldsmith: (Resuming)
Q Okay.

A . He would have a 201 file and he would have an

: T :
agent file, I think. To get the money to pay the.man, they

had to submit an operational report on their contacts with

him.
0 Did you ever submit any questions to Watson
to pass on to Mr. Thomas?

A I am sure I did but I don't remember what they

were. I probably took the memo that Watson had written

and wrote up a list of qguestions that went something like,

"Who else was there when Sylvia Duran -- when this occurred,

where, at what time" and so forth, how did she communicate

“with him;

o) Did this’man,Calvillo, LICHANT—l,‘eVer submit any

written reports regarding Elena Garro de Paz?

A I don't know, but his file'should_indicate whether

Q Is it possible that Calvillo was an unwitting
aSset to the Agency?

A It's poséible'that'Calvillo was a subagent of

_Gedrge Munro and also at thé‘same‘timé'being handled by

-someone in the station without our knowledge, I mean, a

ALCERZOMN ZEBORTING CIMPANY. INC.
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subagent of George Munro without our knowledge. He may have

been .on a surveillance team directed by one of the people

that George Munro was handling. . At the same time, he was

on that team, he may. have been reporting to Bob Shaw, or

 Mr. Watson, or Mr. Phillips.

Q I see.
Let me show.you CIA No. 725, and I would like to

ask you to read Entry No. 466. ' -

(Pause)
A Yes.
0 Does this entry appéar to confirm that Elena Garro

~de Paz did in fact stay at a émall hotel in Mexico City °

several days immediately after the assassination?
A That's the notation made.by Mr. Rocca, and this
memo_Was froﬁ the FBI office to Mr. Scott.
Q . And thefSubsténce of the memo éppears to confirm.
that aspect of.her stbry,,is that Correct?
A Unless there ‘was another persoﬁ by the same name.
from San. Luis Potosi.at ﬁhat‘hotel, whiQh I doubt.
Q Well, so'in subsiance; the'memo1tends to confirm
that aspeét ofufhé story, is that coi:edt?
A That .would be‘my.dédUCtion, yeé,
0 Do you know whether Calvillo,,LICHANT—l,»Was
queéstioned about this? |

A No.
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102
1y
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13;
14
rle the ocean. It never.came:back up. But I don't know.
16'5“'
17 |
185;'
o
20; ‘and then I think-that he was .not always ablelﬁo go back to
21 '
z.CathOu give mé'mére iﬁformati©n? He didn't want to be
23 'émbarrassed by asking for additiénal‘informatioh; He had.

24

0 Even after this portion o£ Hi; stof? wa; confirmed,
he was'noﬁ questioned about it? Or you don't know if he
was questioned about it?

A . I don't know because I wouldn't have been the
person that would have been =--- I should have seen ‘part of
it, but it would mmve been up to Stan Watson probably
to read the‘material when it came in.

0 Do you know th it would have taken almost a yeaf
to havebconfifmed this aspect éf’Elena Garro de Paz's story?

I might add that --

A - Well, you_almost could never get an answer out
of Charlie Thomas when you asked him sometning. He wrote
these memos. constantly. Then you would ask him.for additiong

information, it would be just like dropping a rock into

Q. So are you saying that because Mr. Thomas was
slow in responding to-inquiries by the station, that that is
why it took so long‘to'confirm this aspect of his story?

A Well, he reported information that he had heard,

the source and say, you said such and such a time this.

no asset.

0 Apparently the sequence of events was approximately

§
i

1
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1 as follows: On December 10th Mr. Thémggﬁmadé” 1sw;é§or;m
‘ 2 about Elena Garro. He was asked to get more 'sp'ec'ific informa-
3 ‘tion and between December 10th and approximately Deéember’
41 25th -~ this is 1965 -- he went back to Elené Garro, talked

E 5 : tb her, personally accompanied her to the hotel where she ;
; 6% claims she had stayed} and‘reported that information back
§ 7‘ to the statioﬁ, and yetmit wasn't until Octobef of ?66,‘almost
2 8 ] a year later, that the FBI confirmed this aspect of her
§ 9%, story. |

5 2- 10 : v . Do you know why it took that long for the U.S.

§ '11?- Government in Mexico City to confirm that?

; 12? A Unless Mr. Séott'mayfhave'felt'that it wasn't

% 13? that important, but the answer td yourqueétion I don't know.
(44 i . . . . .

. % ‘ 14 Q . How seriously were Elena. Garro de Paz's allegations )
g' 15§ taken in Mexico City? | B
§ 15§ , A1 don't thinkfthéy‘wére taken too seriously.

é 17€”‘ B! Why not? | |
= i18‘;‘ A Because she and. her husband was -- her ex-husband
19;' was flighty,.and they - herAgeneral-réputatipn was one

20 ] that she dealt 'a lot in fantasy.

21: ‘ 0 Now, after one aspect of Elena Garro de Paz's

3an ITH OSTREET, S

22 _ story was confirmed, the fact that she had~stayed at the
Ab;§;§’23§ rhote;, did the‘Agency at that'point attempt to do any -
P ey 8 :

.§E$Z 24 - follow-up investigation to confirm otherﬂaspeCts of the

-25A story?
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A I don't know..

[y

Q  In other words, it seems that although she may have
been flighty, at least she appears to have been telling the
truth about staying at the hotel. immediately after the

-~ assassination.

A  Well, I don't think that the Agency had any assets |

that could be used to confirm the allegatibﬁs about the

Sylvia Duran having.sexual‘relations with him.-

T

WO (4] ~ (o) [§4] E =3 w [ 6]

-0 Well,’what about.oswald'ﬁévingﬁ_;

31051 A You know, wefused towark'on it:-_

111 Q  What about the central éllegationfwhich was
123. that Oswald had been at the:éarty?

13? A Pardon me? |

14| . @  What about the central allegation that Oswald had

15 beenvatvthe party?

[ : . P ORI ' N g gy v
;I ann ?IH SIRLL!, S.4. RLPQRILRh BUTLDING, HASUIHCTON, B, C, 2002w (202) §5%-23us

15% A Weil,-thaﬁ was another,case.of where we —- too
17§ . muéﬁ time had_gbne by. We just could not -- we didn't
;185' havé.ény.ieads to work on, I think.
19%f' Q- This was just“two yeaIS“éfter the assassination
20§’>:th0ugh( | |
21 o ;, ‘Was there a reCora képt of the Agency's effoits
.22 " to investigatéZthisyallegation?
3&§§§;23;v. A Pardo§lme? | | |
-5k<: 24 0. - Was there a record kept of the Agency's efforts
2514 ‘to invéStigaté this.allegatién?
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~copy of it would have been included in_the‘periodic operatior

~al report on the Mexican liaison operations.

_with the embassies on September 26th and October 6th, 1963.

' In fact -
A October 67?
-9 Yes. 1In fact, the récords suggest that he was

' there and made'his contacts frog'September 27th to October

A‘lst.

A There would have been a record kept of all the
gquestions that had gone out. A copy of  that should have

been in the file, her Mexico station file.

Q And also her 201 file?

A The 201 file.

Q ASo that would be hér Mexico City file and her file -
A Well, nbt o

Q At headquarters. -

A Not all of the raw material would have been reportgd

from Mexico to headquarters unless it had some results.

But if .we asked the Mexicans to help us identify her, a

" Q . The history of the Mexico City station which you

prepared contains a statement that Oswald made his contact

A That's what it should have been.. That was
probably a typographical error.
Q Did you.reView that report after it had been

prépared?
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HGth to find. out whetheér he,had:obtained"a-visa?

_on the transcripts?

. becaﬁse they were set.up tO'activate'wheﬁ'you call.

'yoﬁ today. You have beén Very helpful..

: I .,
A~ Not completely because I was in the

process o%
being transferred from one section to.anothef and I was
held up waiting for that report to be typed, and it hadn't
been completely typed when I finally left, but it was my
underStanding that- the draft of“that report was to be
retained. .I went over the draft a nﬁmber of times.

o Do you recall that Oswald made any contacts with
thesé embassies on October 6th or September 26th?

A No, that.wduld.have been a.mistake. I think the
dates were the 27th.and lst. |

0 v  The first of October.

A And. there would h ave been no material for me
to use for research'othér than the éame material ﬁhat has
been used here. It waS'the t£anscripts.

0. Is it possibie'that Oswald called back on October
”A. If'he:calledvbabk on that, we would have had it

0 Do you think --

A ! No matter what time of the day or hour, I think,

0 Do’you:have any membry of that happening?
A No.
0 Misstoddpasture; I have no further questions of
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1 Now, thé Committee rules, iR
. 2 session hearings, are such that a witness is given five minute
3 to make a statement for the record. This is not an executive]
4 session hearing today; thisvis a deposition, but if you
; 5E. would like to make a statement for the record for five minute
; : GE or less, you“aré free to do so at this time.
~ 7'. A The on1y thing I would like to say is to thank you
E 8:"fof your patience. | |
; 9;' Q Well, thank you very much.
2 103 A And.i hope that there has beenvclarification,
g 11; and if‘thete is anything else I can do, I will be willing
é 12:' to come back. |
a i } .
% 13? , Mr. Goldsmith: = Thank you. Thank you very
g 14§ much. | |
' g 15 (Wﬁer’eupon, at 2:37 o'clock p.m., the deposition
;i lsiv‘in the above—entitled matter was concluded.)
j ,18% , I have read the foregoing pages
é 19; . . ';;;* through' ' “ P inclusive,
; 20? which contain é correct tran-
S 91 | script of the answers made by |
< .
:»rzz, me. to the'questiohs therein
gg§;% 23 ‘recorded.
P 24 Signature is subject to
- 25 éorredtions;
@
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